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2018’de otobüs pazarı
yüzde 25 büyüyecek 

2018’de otobüs pazarı
yüzde 25 büyüyecek 

Üretim ve geliştirme süreçlerindeki başarısını ödüllerle taçlan-
dırmaya devam eden TEMSA, 6.Özel Sektör AR-GE ve Tasarım
Merkezleri Zirvesi’nde, otomotiv kategorisinde zirvede yer

aldı. TEMSA, geçtiğimiz günlerde de İnovasyon ve Girişimcilik Haf-
tası kapsamında verilen İnovaLİG Ödülleri’nde, “İnovasyon Dön-
güsü” kategorisinde birincilik ödülünün sahibi olmuştu. Ödülü
TEMSA Genel Müdürü Hasan Yıldırım, Bilim, Sanayi ve
Teknoloji Bakanı Dr. Faruk Özlü’den aldı. 

Salim 
Altunhan

Otobüsçünün zor
süreci 

4’te

Dünyada ve ülkemizde
yaşanan hızlı değişim,
olumlu ya da olumsuz

hemen her şeyi büyük ölçüde
etkiliyor. Ülkemiz zor bir yılı
geride bırakırken, taşımacıların
yaşadıkları zorluklar artıyor.
Taşımacılıkta da modlar arası
dengeler ve her taşıma
modunda büyük değişimler
yaşanıyor ve yaşanacak. İşte
yaşanacak değişimin bir
özeti…  

Yeni İstanbul
Havalimanı 

Yeni havalimanına ulaşım
zaman kaybettirebilir.
Havalimanına transfer pazarı
büyüyebilir. Havalimanında
daha modern şartlarda hizmet
sunulacak. Uçuşlar gecikmesiz
yapılabilecek. Bu, karayoluna
yolcu kaybettirebilir,
kazandırabilir de…

Buradan bölge illere
yapılacak bağlantılı
şehirlerarası otobüs seferleri,
otogar kalkışlı firmalara yolcu
kaybettirebilir. 

İstanbul-İzmir
Otoyolu

Ulaşım süresinin kısalması
Ege’ye seyahatleri arttırabilir.
Özel araç kullanımı daha cazip
hale gelebilir. Yolcuların bir
kısmı da havayolu yerine
otobüsü tercih edebilir. 

Gebze-Halkalı
banliyö hattı

Özel araç kullanımını ve iki
yaka arası trafiği azaltabilir.
İstanbul ile Asya yakası
yönündeki sefer süreleri
kısalabilir. Anadolu yönündeki
seferlerde, Asya yakasındaki
inme-binme noktalarını
cazipleştirebilir. 

Yüksek hızlı tren
Banliyö hatlarının ve buna

paralel şehiriçi erişimli hızlı
tren hatlarının açılması;
Eskişehir, Konya ve Ankara
seferlerinin şehiriçine erişimini
kolaylaştırıp, seyahat talebini

arttırabilir, zaten azalan
karayolu talebini de yüksek
hızlı trene çekebilir. 

Ankara-Sivas YHT
hattı

Bu hattın açılmasıyla
sürenin kısalıp konforun
artmasına bağlı olarak Sivas ve
ötesi illere yapılan seyahatler
bu hatta kayabilir. Eskişehir,
Konya ve Ankara hatlarında
yaşanan sefer ve yolcu kayıpları
burada da görülebilir. Sivas
önemli bir aktarma noktası
olabilir. 

İstanbul’da
Otogarın devri…

Yap-işlet-devret süresinin
bitmesi sonrasında ne
yaşanacağı bilinmiyor. Bu
belirsizlik fırsatlar veya riskler
getirebilir. Otobüsçüler tüm
ihtimalleri değerlendirip
çözüm aramalı, hazırlık
yapmalılar. Diğer yandan, bu
konunun köprü kullanımıyla
birlikte ele alınması faydalı
olabilir.    

İlerleyen teknoloji
Teknolojide yaşanacak hızlı

değişimler sonucunda, yakında
yayınlanması beklenilen
Karayolu Taşıma Yönetmeliği
ve bunun sonrasında
gerçekleşebilecek kanun ve
yönetmelik değişikliklerinin de
zorlayıcı etkisiyle hızlı yapı
değişikliği görebiliriz. Bu da
gerçek sektörel verilerin ortaya
çıkması, acentelerin ortadan
kalkması veya azalması, yeni
teknolojik yatırımlar gibi
önemli sonuçlar doğurabilir. 

…ve sonrası
2023 hedeflerine de yönelik

olarak, Ankara-İzmir YHT,
Trakya demiryolu iyileştirmesi,
Çanakkale Köprüsü ve benzeri
alanlarda ülke çapında
sonuçlanacak projeler karayolu
taşımacılığını çok etkileyecek.
Nüfus artışının ötesinde,
bunlar ek fırsatlar
yaratabileceği gibi kayıplarla da
sonuçlanabilir. ■
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Önce Değişim,
Yenileşim (inovasyon)
Sonra...

Dr. Zeki
Dönmez

Akif
Nuray

Rekabetsiz otogar
özelleştirilemez!

Mustafa 
Yıldırım

6’da7’de

2017’de önemli kayıplar
yaşadık

4’te

Önümüzdeki dönemde kara taşımacılığını etkileyecek önemli değişimler yaşanacak

9’da

2’de

8’de

Tüm Otobüsçüler Federasyonu
Genel Sekreteri NUSRET ERTÜRK
gezdi, gördü, yazdı.

● Ulaştırma alanında 2018’de sonuçlanacak
projeler ve sonrasında 2019 büyük bir değişim
yılı olacak. Taşımacılar bunun sonuçlarını
şimdiden düşünüp, hazırlıklarını bir an önce
yapmalıdırlar.

5’te

Sektörün duayen ismi TÜRKER BAŞKURT:

Sektör geçmişini 
ÖRÜMCEK’ten öğrenecek 

Turizm taşımacıları memnun
Belgelerin birleşmemesinden

Turizm Taşımacıları Derneği 2017 yılının son toplantısını 19 Aralık Salı günü gerçekleştirdi.  Başkan Sümer Yığcı’nın yöne-
timinde gerçekleşen toplantıya katılım çok yoğun oldu. Taşıma Dünyası’nın 18 Aralık 2017 tarihli manşetinin gündem ol-
duğu toplantıda, TOFED’in Diyarbakır’daki Bölge Toplantısı’ndaki Karayolu Düzenleme Genel Müdür Yardımcısı

Mahmut Gürses’in “Belgeleri Birleştirmekten Vazgeçtik” açıklaması memnuniyet yarattı. 

2019’A HAZIR MIYIZ?

Hasan
Yıldırım

Dr. Faruk
Özlü

Ar-Ge Zirvesi’nde 
Temsa’ya Birincilik Ödülü

3’
te

Yeni Isuzu D-Max V-Cross
için basın toplantısı ve
test sürüşü düzenlendi.

Aracın iletişim planını Ana-
dolu Isuzu Pazarlama ve Ku-
rumsal İletişim Müdürü Selda
Çelik, tüm özelliklerini de
Anadolu Isuzu Kamyon ve
Pick-up İş Birimi Direktörü
Yusuf Teoman paylaştı. 

Taşıma Dünyası olarak
test edip farkını ve gücünü
gözlemlediğimiz Yeni D-Max
V-Cross, gelecek hafta gazete-
mizde… ■

Yeni Isuzu D-Max V-Cross Türkiye yollarında
Yenilenen Isuzu D-Max, tek ve çift kabin seçenekleri ve üç farklı
donanım seviyesiyle Türkiye’de satışa sunuluyor.  

Yusuf Teoman

Haftaya Gazetenizde

Uzun bir süredir
üzerinde çalışma-
lar yürütülen ve

sektörün görüşlerinin de
alındığı yeni Karayolu Ta-
şıma Yönetmeliği, son
halini alarak Başbakan-
lığa gönderildi.  ■

Yeni Taşıma
Yönetmeliği
Başbakanlıkta

Mercedes-Benz Türk 2017’yi değerlendirdi: 

2017’de inşaat kamyon pazarı büyüdü
2018’de nakliyede büyüme bekliyoruz

Cüneyt
Uslu

Bahadır

Özbayır

Mercedes-
Benz Türk
Kamyon

Pazarlama ve Satış
Direktörü Bahadır
Özbayır ve Ürün
Yönetimi Grup
Müdürü Cüneyt
Uslu, sektörel basınla
20 Aralık Çarşamba
günü bir araya
gelerek 2017 yılını
değerlendirdi ve 2018
beklentilerini
açıkladı. 

Mercedes-Benz Türk, 2018’de yeni Tourismo’nun
lansmanını gerçekleştirmenin heyecanını yaşayacak. 17
Ocak 2018’de yeni Tourismo’nun 3 modeli, sektöre

tanıtılacak.
Mercedes-Benz Türk Otobüs Pazarlama ve Satış yöneticileri

2017 yılını değerlendirdi ve 2018 beklentilerini açıkladı. 
3’te

7 mikser, 23 Damper

Fernas Şirketler Grubu

MAN kalite ve güvencesini tercih etti

İspanya’da Şehi�rlerarası
Otobüs Taşımacılığı-5

6’da

“Ulaştırma Platformu:
Panel ve Ödül Töreni”

Kaptanlar Kulübü'nün
organize ettiği

4’te

● Şimşekler
İnşaat 18 Man
aldı
● Çobanoğlu
İnşaat’ın 10
MAN yatırımı

3 Şirkete 58 kamyon teslimatı gerçekleştirdi.



Turizm Taşımacıları Derneği 2017
yılının son toplantısını 19 Aralık Salı
günü gerçekleştirdi.  Başkan Sümer
Yığcı’nın yönetiminde gerçekleşen
toplantıya katılım çok yoğun oldu.
Taşıma Dünyası’nın 18 Aralık 2017
tarihli manşetinin gündem olduğu
toplantıda, TOFED’in Diyarbakır’daki
Bölge Toplantısı’ndaki Karayolu
Düzenleme Genel Müdür Yardımcısı
Mahmut Gürses’in “Belgeleri
Birleştirmekten Vazgeçtik” açıklaması
memnuniyet yarattı. 

AB’de vergi numarası 
Toplantıda ilk söz olan TTDER Genel

Sekreteri Nusret Ertürk, Ulaştırma
Bakanlığı’ndan yeni düzenlemelerle ilgili
gelen bilgileri açıkladı. Buna göre,
Slovenya’ya Nisan 2018’den itibaren tarifeli
ve tarifesiz taşımalarda seferle ilgili internet
sitesine bilgilendirmede bulunma
zorunluluğu getirildi. Ertürk, Slovenya’da
taşımacıların o ülkenin vergi numarası

bulunmaması ile ilgili 700 Euro miktarında
cezalarla da karşılaştığına dikkat çekti.  

Biz karşı çıkmıştık 
Belgelerin birleşmesine karşı çıktıklarını

belirten Nusret Ertürk, “Yönetmelik
taslağında olduğu gibi belgelerin birleşmesi
halinde D2 ve B2 belgelerinin hiçbir hükmü
kalmayacaktı. D belgesine sahip taşımacı her
işi; grup, arızi, turizm, transfer işi
yapabilecekti. Biz D1 taşımacılarının altında
ezilip yok olacaktık. İstanbul Otogarı’nda
bekleyen otobüsler turizm alanına

girebilecekti. Biz, buna karşı çıktık.  Daha
önce yapılan düzenleme ile her taşımacı
ihtisaslaştı. Zaten D2 ve B2 belgelerine kayıtlı
zaten çok fazla atıl bir kapasite var. Eğer belge
birleşmesi olsaydı en fazla mağduriyeti biz
yaşayacaktık. Müktesep hak kalmıyordu.
Bakanlıktan yapılan açıklamada, ‘Belge
birleşmesi söz konusu değil. Biz vazgeçtik’
deniliyor. D2 ve B2 belgeleri ile çalışmaya
devam edeceğiz” dedi. 

Taşımacıya yeni sorumluluklar 
Toplantıda Mahmut Gürses’in U-ETDS

sistemi ile ilgili yaptığı açıklamalar ve
denetim sistemi üzerine de konuşan Nusret
Ertürk, belge birleşmesinin gündemden
kalktığına ancak Yönetmelik ile ilgili
çalışmanın devam ettiğine dikkat çekti: “Yeni
Yönetmelik taşımacıya sorumluluk ve
yükümlülükler yüklüyor. Bu konuda taviz
vermiyorlar. Bunları hayata geçirecekler.
Bunlardan birincisi tarifeli ve tarifesiz
taşımacılar, sefer öncesinde, araç bilgilerini,
personel bilgilerini ve yolcu bilgilerini
elektronik ortamda bildirecekler. Bununla
korsan taşımacılığın önlenmesi ve sektörel
verilerin doğru şekilde alınması hedefleniyor.
İstatistik olarak yolcu taşımacılığı hep afaki
konuşuluyor. Bakanlık, 6-7 yıldır faaliyet
belgesi ile istatistiki bilgileri almıyor.
Turizmciler veya şehirlerarası, ne kadar yolcu
taşıyor bu belli değil. Bu düzenlemeyle, gün
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Turizm taşımacıları memnun
Belgelerin birleşmemesinden

gün, ay ay bu verileri görecek.
Arz talep dengesine göre
düzenleme yapılacak. Mutlaka
bir geçiş süreci verilerek ve
bunlar hayata geçirilecek. Biz
transferlerde, grup
taşımalarında tur hareketinden
bir saat önce bilgileri vereceğiz.
Böyle bir bilgiyi elektronik
ortamda gönderebilmek için
yazılım programına ihtiyacımız
var. Biz bu konuda teknik ve
analizler konusunda dernek
olarak destek vermeye hazırız. 

Yeni yazılım gerek
Herkes farklı bir yazılım

kullanıyor. Tüm taşımacıların
kullanacağı operasyonel bir
yazılım sistemi geliştirelim
istiyoruz. Bunun yapılması için
maliyetin karşılanması ve
üyelerin bunu desteklemesi
gerekiyor. Tahminimiz 300-350
bin TL maliyeti var. Karayolu
taşıma mevzuatına göre iki yıl
verilerini saklama zorunluluğu
var, bu, Avrupa’da 1 yıl. Şoförler
verileri iş mahkemesine delil
olarak sunuyorlar. Takograf
mevzuatı sadece şoförleri değil,
işletmecileri de ilgilendiriyor.
2018 yılından sonra çok ciddi
takograf denetimleri yapılacak.
Araçta iki şoför bulunmadığı
takdirde turun devam etmesi
engellenecek. Ona göre
tedbirlerinizi alın,
planlanmalarınızı yapın ” dedi.

44 bin araçlık turizm 
TTDER Başkanı Sümer Yığcı,

“Turizmde 44 bin çalışan araç
var deniliyor. Ben size
soruyorum, 44 bin araçlık bir
kapasite var mı ki ülkemizde.
Ülkemize o kadar turist
gelmiyor. D2 belgesine aracını
kaydettirtip, turizm işi
yapmayan birçok taşımacı var”
dedi.  Yurtdışında çalışmak için
vergi numarası alınmasının
gerekliliğini vurgulayan Sümer
Yığcı, “Türkiye’de nasıl vergi
ödüyorsak, yurtdışına
çalışıyorsak vergi vermemiz
gerekiyorsa, vereceğiz. Biz
yurtdışına açılan arkadaşlarla
gurur duyuyoruz” diye konuştu.  

Taşımacının kayıt altına
alınması

TOBB Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Sektör Meclisi
Başkanı Mustafa Yıldırım,
Kalkınma Bakanlığı ile on birinci
5 yıllık Kalkınma Programı için
bir araya geldiklerini belirterek,

“Devlet, taşımacıyı tamamen
kayıt altına alma adımları atıyor.
Bunun amacı vergi ve güvenlik
boyutuyla kayıt altına almak.
Belge birleşmesinde turizm
taşımacısını tehdit eden
unsurlar vardı. Biz buna çok
itiraz ettik. Belge birleşmesi
hayata geçtiğinde şehiriçi
kullanımlar ve köprü geçişleri de
sıkıntıya girecekti. Bunun hangi
amaçla yapıldığı anlaşılmadı. Biz
yurtiçi ve yurtdışı belge
birleşmesi talebinde olduk.
Turizm taşımacılığının ayrı bir
ihtisas alanı olduğunu
vurguladık. Bakanlık bunu
dikkate aldı.  Şu anda belge
birleşmesine gerek bulunmadığı
anlaşıldı” dedi. 

Taşımacılığın farklı boyutu 
Sektör Meclisi Danışmanı

Kemal Karayormuk da, U-ETDS
konusunda taşımacıların
dikkatini çekmek istediğini
belirterek, “Taşıdığımız yolcuyu
bilmediğimiz sürece, ürettiğimiz
ekonomiyi Ankara’ya
anlatamıyoruz. Taşınan
yolcunun reel bir sonucu yok. Bu
sistem, daha çok güvenlik
konusuyla gündeme geldi.
Taşımacıların ne kadar yolcu
taşıdığına yönelik verileri elde
etmek mümkün değil. Belgelerin
birleşmesi noktasında bazı
taraflar birleşsin isterken,
bazıları da bunun birleşmemesi
tarafındaydı. Eğer birleşme
olsaydı çok ciddi sıkıntılar
yaşanacaktı. Şu anda Aralık
itibariyle D2 ve B2 belgesinde
kayıtlı 44 bin 996 taşıt
görünüyor. 8 bin 900
şehirlerarası otobüs var. Son bir
yıl içinde turizm taşımacı
tarafında 5000’in üzerinde artış
var. Artık taşımacıların da
değişime ayak uydurması
gerekiyor. Dijitalleşme, hayatın
her alanında olduğu gibi bu
sektörde de değişimler getiriyor.
U-ETDS  sisteminin dezavantaj
değil, avantaj getirmesini
sağlayalım. Sektör çok çabuk
değişecek. Gelecek 10 yılda
ulaştırma sektörünün fotoğrafı
tamamen değişecek. İşinizi iyi
yapmaya, insan kaynağınızı
geliştirmeye ve dijitalleşmeye
ağırlık vermeye özen gösterin
yoksa oyunun dışında kalma
riskiniz artıyor” dedi. 

Katılımcılar, daha sonra
yurtiçi ve şehiriçi transfer ve
grup taşımalardaki fiyatların,
maliyetleri karşılamaması
konusu gündeme getirildi.   

Toplantıya katılan firmalar

Demirkıran Turizm-Serhat  Koyuncuoğlu, Mavi Park
Turizm-Hüseyin Kurandal, Öz Köprü Turizm- Ara Köprü,
Central Turizm-Serdar Yiğit, Alpay Turizm-Erol Alpay, Mi Tur ve
Alfa Turizm-Fatih Çolak, Türrkkan Turizm-Cem Türkkan,
Temizsoy Turizm-Serkan Temizsoy, Aleyna Turizm-Selahattin
ÜstünLider Oto A.Ş-Seyit Ali Özdamar, Yücay Turizm- Yücel
Dallı, Ertur Turizm-Burak Buy, Koray Turizm-Koray Yılmaz,
Katırcıoğlu Turizm-Mustafa Sarı, Mini Tur-Mehmet Öksüz,
Tamer Turizm-Mümtaz Er  Özkaymak Turizm-Nurhayat
Özkaymak , Mert Turizm-Güray Buruk, Öz İkizler Turizm-Özer
Bür Özaltın Turizm-Kemal Duman , Atik Turizm-Fatih
Kaymakçı, Ateş Tur-Ekrem Ateş, Midi Tur-Engin Başaran , The
Best Turizm-Mehmet Geçim, Mesnevi Turizm-Mustafa Öztürk,
Kuru Turizm-Yaşar Kuru, Yeşilyurt Turizm-Murat Yeşilyurt. ■



Mercedes-Benz Türk,
şehirlerarasında, 600 adedin
biraz üzerinde, 340 otobüs
satışı gerçekleştirdi. Toplam
pazarın 1000 adet seviyesinde
olduğu şehiriçinde ise
Mercedes-Benz Türk’ün satışı
100. 2018 yılında ise
şehirlerarası otobüs pazarının
yüzde 25 artması, şehiriçindeki
artışın ise yüzde 20 civarında
olması bekleniyor. 2018 yılı
otobüs pazarının toparlandığı
bir yıl olabilir.  

Mercedes-Benz Türk, 2018’de
yeni Tourismo’nun
lansmanını

gerçekleştirmenin heyecanını
yaşayacak. 17 Ocak 2018’de yeni
Tourismo’nun 3 modeli, sektöre
tanıtılacak.

Mercedes-Benz Türk Otobüs
Pazarlama ve Satış Direktörü Alper
Kurt, Otobüs Filo Satış Grup Müdürü
Burak Batumlu, Otobüs Satış
Operasyonu Grup Müdürü Murat
Kızıltan,  Şehiriçi Otobüs-Kamu Satış
Grup Müdürü Yusuf Adıgüzel 22
Aralık’ta sektörel basınla buluşarak
2017 yılını değerlendirdi ve 2018
beklentilerini açıkladı. 

Toplam pazar 600’ün üzerinde 
2016 yılında 1100 adetlik toplam

otobüs pazarı oluştuğuna dikkat
çeken Alper Kurt, “Bu yıl, özellikle
şehirlerarasında çok ciddi daralma
yaşadık. Yıl, yüzde 47-48 civarında
daralma ile kapanacak. Toplam pazarı
600’ün biraz üzerinde kapatacağız.
Şehiriçi otobüs pazarı 2016’ya göre
yüzde 50 büyüdü. Bu büyümenin
büyük kısmı kamudan geldi. Biz
belirlediğimiz hedeflere ulaştık.
Markamız adına başarılı bir yıl oldu.
Aralık ayı tamamlanmadı, ama
şehirlerarası otobüs pazarında yılı 340
adetle kapatacağız. Şehiriçi tarafını ise
100 adetle kapatacağız. Turizm
taşımacılığı tarafı bir miktar daha
daraldı. 2016’da turizm tarafı için iyi
bir yıl değildi. Toplam hedef ve
geldiğimiz noktaya baktığımızda,
Mercedes-Benz Türk markası adına
çok zorlu, pazar şartlarına göre iyi,
dinamikleri açısından da farklı bir
yıldı. Gelecek açısından bize sinyaller
verdi” dedi.

Otobüs pazarını büyüyecek

2018’de, turizm tarafında
yaşanacak iyileşmenin şehirlerarası
otobüs pazarı için de olumlu

gelişmeler getireceğine inandığını
belirten Kurt, “Turizm tarafında işler
çok kötü olunca, taşımacılar araçlarını
daha çok şehirlerarasında çalıştırmayı
tercih ettiler. Turizm tarafındaki
iyileşme olursa bu sefer şehirlerarası,
yeni araç ihtiyacını sıfır otobüse
yatırımla karşılayabilir. Pazarın 1000-
1100 seviyesine gelmesi, hemen
mümkün olmaz ama yine de ülkemiz
sürprizlerle dolu. Ben 2018 yılını
otobüs pazarının toparlanacağı bir yıl
olarak görüyorum” diye konuştu. 

Bireysel satışlar çok düştü 
Geçen seneye göre pazarın yüzde

47 civarında küçülmesinde en önemli
etkenin bireysel satışlar konusunda
olduğu belirten Burak Batumlu,

“Bireysel satışlarda çok daha fazla
düşüş var. Bu iyi bir durum değil.
Otobüsçülük, bireysel başlayan ve
kurumsal olarak devam eden bir yapı.
Bireysel otobüsçüler giderek azalıyor.
Artan maliyetler ve kurdaki
değişimlerle bireysel otobüsçüler bu
işten çekilmeye başladı. Büyük
müşteriler parklarını korumaya ve
bireysel otobüsçülerin kaybını da
özmal yatırımlarıyla gidermeye
çalıştılar” dedi.

Otobüs pazarı yukarıya doğru 
2018’de beklentilerinin pazarın

yukarı gitmesi olduğunu belirten
Murat Kızıltan, “Toplam pazarın en az
yüzde 25 civarında büyümesini
bekliyoruz. Otobüs pazarı ortalaması
1000-1100 civarında iken bu yıl 600
noktasına geriledi. Gelecek yıl için
esnek bir üretim planımız var.
Pazardaki talebe göre üretimimizi
yapacağız. Şehirlerarası ve turizm
taşımacılarının zorluklarının bir
miktar daha azalmasını bekliyoruz.
Toplam pazarda bu yıl farklılık olarak
görünen ise havalimanı transferlerine
yönelik otobüs alımları... Geçmiş
yıllarda turizm taşımacılığının toplam
pazardaki payı yüzde 25-30
civarındayken, bugün bu oran yüzde
7’ler civarında. Yüzde 13’ü havalimanı
transferleri yapılmış. 2018’in turizm
taşımacılarının toparlandığı bir yıl
olacağı inancındayız. Bunun
sinyallerini son iki ayda almaya
başladık. Yılın son haftasında turizm
taşımacılığı alanına yönelik
teslimatlarımız olacak. Bu firmalar
2018’de de yatırım yapacaklarını ifade
ediyorlar” dedi. ■
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Türker Başkurt’un sektörün
geçmişinden bugüne gelişimini
anlatan Örümcek kitabı için imza
günü düzenlendi. Türker Başkurt,
kitabın tüm gelirini TOSEV’e
bağışladı. TOFED Genel
Merkezi’nde düzenlenen imza
gününe katılım da yoğun oldu. 

TOSEV Başkanı Latif Karaali, Türker
Başkurt’un sektörün yaşayan
arşivi olduğuna dikkat çekti:

“Türker Başkurt, çocukluğundan beri
bu sektörde olduğundan şu an zaten
yaşayan arşivimizdir. Benim bilet
koleksiyonum var. Biletlerle ilgili kitap
hazırlığı içerisindeyim. Türker Ağabeye
bütün biletleri gösterdiğim zaman, o
günkü tarihi bugünmüş gibi canlı
detaylarıyla hatırlıyor. Hangi firma
nerede, yazıhanesi nerede… Çok emek
harcadı kitaba. Benim daha
yayınlanmadan okuma fırsatım

olmuştu. Gerçekten çok değerli bilgiler
var. Sektörün hafızası adına çok önemli
iş başardı, tebrik ediyorum. Gelirini
TOSEV’e bağışladı. Kitabın fiyatı yok.
Bağış yaparak imzalı veriliyor” dedi.  

Müze çalışması 
Latif Karaali, sektörün geçmişinden

bugüne yansımaların olacağı bir müze
çalışmasının olduğunu da belirterek,
“Bu müzeyi açmak kolay olmayacak,
ama bütün hazırlıkları tamamlanıyor.
Çok detaylı bir çalışma yürütüyorum.
Sayın Sunay Akın da yardım ediyor”
dedi. 

Sirkeci’den bu güne…
TOFED Genel Başkanı Birol Özcan,

kitaptaki çok özel anıları okuduğunu
belirterek, “Türker Başkurt, Sirkeci’yi,
Laleli’yi, onlarla birlikte Anadolu’yu
yazmış. Harem Otogarı, İstanbul
Otogarı süreçleri hepsi bu kitapta var.
Geçmişten günümüze otobüslerin
gelişimi de çok güzel şekilde anlatılmış.

Sayın Başkurt’a bu
kitabı sektörle
buluşturduğu için
çok teşekkür
ederim” dedi.  

Kişiliğiyle,
kimliğiyle Türker
Başkurt farkı 

TOBB Karayolu
Yolcu Taşımacılığı
Sektör Meclisi
Başkanı Mustafa
Yıldırım da, Türker
Başkurt’un kendisi
için de sektör içinde
çok önemli bir değer
olduğunu
vurgulayarak, “Bu
sektörde kendini,

kişiliğini kimliğini

koruyabilmiş ender insanlardan biridir
Türker Ağabey. Sevgi ve saygı dolu bir
abimiz. Onun için, Allah uzun ömür
versin, yolu hep açık olsun.
Sektörümüzü anlattığı bu kitabı çok
önemli bir kaynak” diye konuştu. 

TOF Başkan Yardımcısı İbrahim
Arttırdı, sektörün içinde geçmişi gelecek
nesillere aktarabilecek çok az ismin
kaldığına dikkat çekerek, “Sirkeci’den
İstanbul Otogarı’na geliş sürecini
yaşayan ve sektörün içinde hala aktif
olan kimse kaldı mı, hatırlamıyorum.
Sayın Türker Başkurt, çok önemli, çok
değerli bir çalışmaya imza atmış, hem
kendi adıma hem sektör adına teşekkür
ediyorum” dedi. 

Sektörü geleceğe aktarmak 
Sektörün duayen ismi Türker

Başkurt, 1950’li yıllardan bu yana
sektördeki sürecin bir tanığı olarak,
gelecek nesillere aktarılması gereken
birçok anıya sahip olduğunu belirterek,
“Sektörün bugün geldiği noktaya ne gibi
zorluklar ve aşamalardan geçerek
geldiğini, sektörün geçmişten geleceğe
yolculuğunu anlatmak aslında bir
zorunluluk. Sektörün arşivini
oluşturacak bu tür çalışmalar neredeyse
hiç yok. Bu kitap bir ilk oldu. Sektörün
içindekiler geçmişi okudukça, geleceğe
daha büyük bir umutla bakacaklar.
Genç nesil kitabı okudukça, sektörün
gelişim sürecini gördükçe sektöre olan
sevgi ve saygılarının daha da

büyüyeceği inancındayım. Bugün
yıllarca biriktirdiğim anıları,
fotoğraflarıyla geleceğe aktarmanın
mutluluğunu ve gururunu yaşıyorum.
Kitabın yazım süreci hiç de kolay
olmadı, Ancak sürekli aldığım notların
işimi kolaylaştırdığını söyleyebilirim.
Ailem bu zorlu süreçte bana büyük
destek oldu. Önce aileme, sonra
meslektaşlarıma ve bugün burada
yanımda olan herkese, tüm dostlarıma
teşekkür ediyorum. Bir teşekkür de tabii
ki kitabın basımı aşamasında bana
büyük destek veren TÜYAP yönetimine,
onlara da çok teşekkür ediyorum.
Kitabın gelirini TOSEV’e bağışlamak da

mutluluk
verici. TOSEV, bu

sektörün çocuklarının eğitimine destek
olmak için kuruldu. Bir kitapla da olsa
bu sektörün emekçilerinin evlatlarına
bir parça olsun katkı sağlamak da büyük
bir mutluluk” dedi. ■

Sektörün duayen ismi TÜRKER BAŞKURT’tan 

Sektör geçmişini 
ÖRÜMCEK’ten öğrenecek 

Oğulları Galip ve Türkay babalarının yanındaydı.

arşivlik bir çalışma

Mercedes-Benz Türk 2017’yi değerlendirdi: 

2018’de otobüs pazarı yüzde 25 büyüyecek 

Yeni Tourismo lansmanı 
2018 yılında yeni Tourismo’yu

pazarı sunacaklarını belirten
Murat Kızıltan, “11 yıl sonra
Tourismo aracımız yenilenmiş 3
farklı modeli ile sektöre
tanıtılacak. Aracımıza yönelik
olumlu sinyaller alıyoruz. Ocak ayı
sonunda teslimatlarını yapacağız.
Yeni Tourismo, yılın daha iyi
geçmesine de etken olacak
inancındayız” dedi.   

Şehiriçi otobüs pazarı 
Mercedes-Benz Türk Şehiriçi

Otobüs-Kamu Satış Grup Müdürü
Yusuf Adıgüzel, şehiriçi otobüs
pazarının 2017 yılında 1000 adetle
kapanacağını belirterek, “2019
yılında seçim var. Seçim
öncesinde şehiriçi pazar
hareketleniyor. Toplam satışların
600’ü kamuya, 400’ü özel halk
otobüsçülerine yapıldı. 2018
yılında, bu sayının yüzde 20 artışla
1200 civarına gelmesini
bekliyoruz. Conecto ile güzel bir
yıl geçirdik, 50’si kamu tarafına
olmak üzere 100 Conecto sattık.
Portföyümüze yeni müşteriler
katıldı. Aracımızdan çok olumlu
geri bildirimler aldık. Yakıt
tüketiminde iddialı olduğumuzu
söylemiştik. Mahcup olmadık”
dedi.  ■

39 bin 874 otobüs ihracatı 
Mercedes-Benz Türk, sadece

otobüs üretimine 460 milyon Avro
yatırım yaptı. Otobüs üretiminin
yüzde 80’inden fazlası başta Batı
Avrupa ülkeleri olmak üzere Saint-
Denis’ten Angola’ya, Gana’dan
İtalya’ya, Mısır’dan Çin’e kadar
70’in üzerinde ülkeye ihraç
ediliyor. 1970 yılından bu yana
toplam 39 bin 874 adet otobüs
ihraç edildi.  Hoşdere Otobüs
Fabrikasında, şehirlerarası
otobüsler Travego, Intouro,
Tourismo ve Setra UL business
modelleri ile şehiriçi otobüsü
Conecto Solo ve Conecto Körüklü
üretiliyor.

Elektrikli otobüs 
Mercedes-Benz olarak,

elektrikli otobüsü pazara yönelik
olgunlaştırıyoruz. 2018 yılına
yönelik bir elektrikli otobüs
planımız yok. İlk etapta,
Conecto’nun elektriklisi söz
konusu değil. 2019’da Citaro ile
başlayacağız. 

İşletme maliyetleri rekabeti 
2+1 yüzde 90’lara dönüştü. Var

olan 2+2 otobüsler bile 2+1’e
dönüştü. İkinci el tarafında
hareketli bir yıl oldu. Kurun etkisi
ile fiyatlar geriledi. Cazip şartlarda
ikinci el alınabildi. Turizmde, 2+2
talebi olacağını umuyoruz.
2018’de artık 2+1 rekabeti değil, en
avantajlı sonuçları sunan marka
öne çıkacak. Yeni Tourismo ile
işletme maliyetlerinde standartı
yeniden belirleyeceğimizi
düşünüyoruz.  

Değer zincirimiz fark
yaratıyor 

Tüm değer zincirlerini tek çatı
altında sunuyoruz. İkinci el,
finansman, takas, kasko, sigorta
değer zincirleri ile büyük bir fark
yaratıyoruz. Satışını
gerçekleştirdiğimiz araçların
yüzde 75’ini Mercedes-Benz
Finansman ile finanse ettik.
Yeniden yapılanma noktasında
her müşterimize yardımcı olduk.
2016’da yüzde 60 olan Euro kredi
finansmanı, şu anda çok büyük
oranda TL’ye kaydı.    ■

Burak
Batumlu

Alper
Kurt

Murat

Kızıltan
Yusuf

Adıgüzel



TOFED, kurulduğundan beri hep bölge
toplantıları yapar. İyi bir şeydir aslında
bu tür toplantılar. Otobüsçünün ne

durumda olduğu, ne istediği, neyi beklediği
belirlenir, ona göre tedbir almak da
mümkündür, rota çizmek de… Tabii, hedef
varsa.

Bölge otobüsçülerinin hedefi var. Ben
de bir bölge otobüsçüsüyüm, yerel
yönetimlerle yaşadığımız sorunların hiçbiri
büyük şehirlerde yaşanmıyor. Çünkü büyük
şehirlerde her şey gözler önünde olduğu
için kanun ve kurallara uyuluyor. Ancak
küçük yerlerde, eski babadan kalma
usullerle devam ettirildiği için her şey
arapsaçı. Bu, otobüsçü için de öyle, bakkal
için de, hatta memur için de…

TOFED, Doğu ve Güneydoğu Bölge
Toplantıları ile bölge toplantılarına başladı.
Umarım, diğer bölgelerde de toplantılar
devam eder. 

2017 yılı, toplumsal olduğu gibi
ekonomik olarak da zorlu bir yıl oldu. Kime
sorarsanız sorun, herkes aynı tedirginlikte,
aynı sıkıntıda. Her şey ateş pahası, ama

ürün yok ortada. Bizim gibi hizmet
sektöründe çalışanlar için ürün dediğiniz
şey, seferlerdir, yolculuk edenlerdir. Bunların
karşılığında da alınan bilet parasıdır.
Akaryakıttan yol ve köprü geçiş ücretlerine
kadar her şeye zam geldi, biletler ben
diyeyim üç yıl, siz deyin beş yıldır yerinde
sayıyor. Yani otobüsçülük gücünü ve etkisini
yitiriyor.

Bir şey yapmak gerekiyor. Ama tek
başınıza yapamazsınız… Tıpkı domates
satan pazarcı gibi… Dikkat ederseniz,
bütün domateslerin fiyatı aynıdır pazarda.
Bizde de bilet fiyatları aynı, tabii ki farklı
olan var, ama aradaki fark çok yüksek değil
asla. O zaman birlikte yapmalıyız ne
yapacaksak. 

Dernekler ve federasyonlar bu gibi
durumlar için var. TOFED, bölge
toplantılarını böylesi durumlar için yapıyor.
Benim aklıma takılan şu: bir çok kez bir
araya gelinmesine rağmen etkili sonuçlar
alınamıyor. Bu yüzden de şehirlerarası
yolcu taşımacılığı yapan firmalar sorunlarla
yüz yüze kalıyor. Oysa eskiden, en zorlu
dönemlerde bile bu kadar güç duruma
düşmemişti bu sektör. ■
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İTÜ ARI Teknokent'te düzenlenen,
Kaptanlar Kulübü'nün organize ettiği,
sektörün kanaat liderlerinin bir araya

geldiği, spiker ve sunucu Zeynep
Özdemir’in sunduğu “Ulaştırma Platformu:
Panel ve Ödül Töreni”nde, sektörün önde
gelen federasyon, firma yöneticileri ile
Malatya, Kayseri, Kocaeli ve Edirne
Belediyesi ulaştırma yöneticileri bir araya
geldi. Şehirlerarasından turizme, servisten
kentiçine sektörün önde gelen
yöneticilerinin katıldığı törende,
Ulaştırmada Teknolojik Çözümler adlı
panelin ardından, Ayın Kaptan Şoförü
Ödülleri, Toplumsal Cinsiyet Eşitliği
Başarılı Kurum Ödülü ile Akıllı Ulaşım
Sistemleri Başarılı Kurum Ödülü sahiplerini
buldu. Etkinlikte ayrıca Edirne Belediyesi
Ulaştırma Müdür Vekili Gökhan Göç; Bilgi
ve Deneyim Paylaşımı Projesi kapsamında,
Edirne’de gerçekleştirdikleri başarılı
uygulamaları ile ilgili bir sunum yaparak
sektör yöneticileriyle paylaştı.

Etkinliğe, TOBB Sektör Meclisi Başkanı
ve TOF Genel Başkanı Mustafa Yıldırım,
TÖHOB Genel Başkanı İsmail Yüksel, UITP
Başkan Yardımcısı ve Kayseri Ulaşım AŞ
Genel Müdürü Feyzullah Gündoğdu,
Malatya Büyükşehir Belediyesi Ulaştırma
Dairesi Başkanı Zeki Soyak, Edirne
Belediyesi Ulaşım Müdür Vekili Gökhan
Göç, Aydın Şoförler ve Otomobilciler
Başkanı Semih Özmeriç, Aydın Özel Halk
Otobüsçüleri Başkanı Okan Yalçın, Kocaeli
Büyükşehir Belediyesi Garaj Amiri Metin
Gerginci, TOF Genel Başkan Vekili Tahsin
Yücefer, TOF Başkan Yardımcısı İbrahim
Artırdı, TOFED Başkan Yardımcısı İrem
Bayram, TÖHOB Genel Sekreteri Onur
Orhon, İSTAB Yönetim Kurulu Üyesi Metin
Uludağ, İstanbul Özel Halk Ulaşım Başkanı
Naci Yağız, Başkan Vekili Adil Evren, Ereğli
Toplu Ulaşım Başkanı Faruk Deniz, üretici
firma yöneticileri, Ulaştırma Platformu
Koordinatörleri Ekrem Özcan ve Kemal
Karayormuk ve sektörün önde gelen
yöneticileri katıldı.

Temsa Kentiçi Ayın Kaptan Şoförü:
− MESUT DEMİR – İETT
− UMUT VARIŞLI – İSTANBUL ÖZEL HALK OTOBÜSLERİ
− EREN KARADAŞ – KOCAELİ ULAŞIMPARK 

“Toplumsal Cinsiyet Eşitliği” Başarılı Firma

Mesnevi Turizm

Sektörde toplumsal cinsiyet eşitliğine dikkat çekmek ve firmaların, sivil toplum
kuruluşlarının bu yönde projelerini, girişimlerini artırmaya yönelik olarak,
Otokar öncülüğünde tüm aktif federasyonların katılımıyla başlatılan 'Toplumsal

Cinsiyet Eşitliğini Destekliyoruz' mottolu projede, başarılı firma ödülü Mesnevi
Turizm Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Öztürk’e takdim edildi. Öztürk, ödülü,
Otokar Satış Yöneticisi Tanju Paker, İSTAB Yönetim Kurulu Üyesi Metin Uludağ,
TOFED Başkan
Yardımcısı İrem
Bayram, UITP
Başkan Yardımcısı
ve Kayseri Ulaşım
AŞ Genel Müdürü
Feyzullah
Gündoğdu,
Ulaştırma
Platformu
Koordinatörleri
Kemal Karayormuk
ve Ekrem Özcan'ın
elinden aldı. 

Ulaşımı destekleyen gelişmiş bilgi ve iletişim teknoloji uygulamalarını,
hareketliliği ve güvenliği artırarak hayata geçiren kurumları sektörde öne
çıkarmak, bu

uygulamaların
farkındalığını artırmak
ve paylaşımını artırmak
amacıyla başlatılan
Akıllı Ulaşım Sistemleri
Başarılı Kurum Ödülü
Malatya Büyükşehir
Belediyesi Ulaştırma
Daire Başkanı Zeki
Soyak; TOBB Sektör
Meclisi Başkanı Mustafa
Yıldırım, Philips Strateji
ve İş Geliştirme
Direktörü Selin
Türkmenoğlu,
Ulaştırma Platformu
Koordinatörleri Ekrem
Özcan ve Kemal
Karayormuk'un elinden
aldı. 

“Ulaştırma Platformu:
Panel ve Ödül Töreni”

“Akıllı Ulaşım Sistemleri” Başarılı Kurum:

Malatya Büyükşehir Belediyesi

Sektörün En Prestijli Ödülleri 

Otokar Servis, Isuzu Turizm, Temsa Kentiçi ve Hankook
Şehirlerarası Ayın Kaptan Şoförleri olmak üzere toplam 4
kategoride Ayın Kaptan Şoförü ödülleri verildi. Ödül alan

kaptanlar şu isimlerden oluşuyor: 

Isuzu Turizm Ayın Kaptan Şoförü:
− MEHMET AKKOYUN – AKKOYUN TOUR
− AHMET GEZER – GEZER TUR
− SONER AYDIN – ENES TURİZM

Otokar Servis Ayın Kaptan Şoförü:
− LEVENT ERDOĞAN – ÖZ ULUDAĞ TURİZM
− MURAT UZUNLAR – VİTRİN TURİZM
− ÖMER ARSLAN –  SEZİN TURİZM

Hankook Şehirlerarası
Ayın Kaptan Şoförü:

− EBUBEKİR ÖZTUNÇ –
BESTVAN TURİZM

− HALİL ALAGÖZ – ASTOR
TURİZM

− REŞAT SÖNMEZ – METRO
TURİZM

EEdirne Belediyesi Ulaştırma Müdür
Vekili Gökhan Göç; Bilgi ve Deneyim
Paylaşımı Projesi kapsamında,

Edirne’de gerçekleştirdikleri başarılı
uygulamaları ile ilgili bir sunum yaparak
sektör yöneticileriyle paylaştı.

Panelde, ikinci ve üçüncü kuşak
temsilcileri, hedef ve vizyonlarını paylaştı.
Konuşmalar katılımcılara sektörün geleceği
emin ellerde kanısını oluşturdu.  

Panelin moderatörlüğünü, UITP
Başkan Yardımcısı Kayseri Ulaşım AŞ
Genel Müdürü Feyzullah Gündoğdu

yaparken, Philips Strateji ve İş Geliştirme
Direktörü Selin Türkmenoğlu, Samsung
Mobil Servis, Çözüm ve Dijital İçerikler
Direktörü Seval Üçler, Intel Orta Doğu,
Türkiye ve Afrika Nesnelerin İnterneti
Teknik Direktörü Cem Vedat Işık
konuşmacı olarak düşüncelerini aktardı. ■

Kaptanlar
Kulübü'nün

organize ettiği

Bakalım dünyaya, yine… BM
Güvenlik Konseyinde ABD
15 oy içinde tek başına

kaldı. Konu BM Genel Kuruluna
gitti, 2/3 çoğunluk gerekiyor. Ba-
kalım, Genel Kurul kararına neler
diyecekler. ABD tek kalmaya içer-
ledi ve çıkıştı: "Hem benden para
alıyor, hem de karşı çıkıyor. Yar-
dımı keseceğim, hepsine."

NATO aidatlarını ödemeyen
ülkelere  söylüyor. Yani diyor ki;
paramı kabul ettiğin gibi, şimdi de
emrimi kabul edeceksin. Deyiş
gerçek oluyor: ‘Bugün borç aldı-
ğın yerden, yarın emir alırsın.’  

Avusturya'nın aşırı sağcı hü-
kümetinden, Katalonya seçimle-
rinden, Brexit gidişatından,
Almanya'nın koalisyonundan, Po-
lonya tartışmasından, Amerikan
vergi indiriminden de bahsedece-
ğiz.

* 
Başka neler oluyor…
Çin'den başlayan İpek De-

miryolu, ABD'nin Yeşil Kuşak ha-
yalini, Büyük Ortadoğu hayalini
kesiyor. Rakip oluyor. 

Çin'in enerji kaynaklarına
erişimini kolaylaştırıyor, etkisini

arttırıyor. Çin'in stratejik hedefle-
rini kolaylaştırıyor.

İpek Demiryolu, Rusya'nın
komşu ve çevre talep bölgelerine
erişimini ve işbirliğini kolaylaştırı-
yor. Bu demiryolunun 800 km’lik
kısmı Türkiye'nin açtığı Bakü-Tif-
lis-Kars-Mersin demiryolundan
oluşuyor. 2050 yılına kadar bu
ekonomilerin 34 kat (yüzde
3.400) büyüyeceğini 10 yıl önce
raporladılar. 

* 
ABD’nin, yakında açıkladığı

strateji belgesinde 2 rakibi: Rusya
ve Çin. Rakipler kuvvetli.

Suudi Arabistan ve Mısır ise
2 yandaşı. Yandaşlar  zayıf. 

ABD’nin, Türkiye'yi kuvvetli
takımda görmesi bence doğru.

*  *  * 
Kendimize bakarsak…
Bu yıl vergi bütçe gelirlerimiz

yüzde 13, vergi gelirleri yüzde
17, bütçe giderleri yüzde 18 arttı.
İhracatımız, Kapasite Kullanımı-
mız, Üretimimiz yılın hedefini
erkenden tamamladı. 

*  *  *
2014 Haziran'da şöyle ko-

nuşmuşuz: 
" ...Ücret yönetiminin geliş-

mesi vatandaş olarak beni mem-
nun ediyor. Ödediğim her türlü
ücretin kayda girmesi, izlenebil-
mesi, paylaşılması ve Batı ülkele-
rinde özendiğimiz mali
sistemlerin bizim ülkemizde de
çalışmaya başladığını görmek
güven veriyor..." 

Aradan üç buçuk yıl geçmiş
ve…

Geçen hafta, TürkiyeKart
hakkında konuştuk. Toplu Taşıma
türlerinde geçerli olacak, tüm ül-
kede kayda girecek.

Bu hafta, UDH Bakanlığı, şe-
hirlerarası biletlerinin de internet
sisteminden kesileceğini, ücretin,
kimlik numarasının yazılacağını,
tüm sefer bilgisinin önceden ilgili
birimlere bildirileceğini, gelirin iz-
leneceğini, sektörün mali büyük-
lüğünün öğrenileceğini anlattı.

Son gelişmeler ışığında, ha-
yatın nasıl olacağını anlamak için
geçen haftalardaki Taşıma Dünya-
sı'nda Nusret Ertürk yazılarını tek-
rar okumanızı öneririm. 

Bizde de, İspanya'da anlatıl-
dığı gibi, biletlerin mali geçerliği
olacak, giderek yüzde 100'ü  in-
ternetten kesilecek, sektör yüzde
100 izlenebilecek. Ülkemizde Ka-
yıtlı Ekonomi arttıkça akaryakıt fi-
yatları da inecek!

*  *  *
Karşılaştırma bulalım…
50 çalışanı olan bir şirketin

Özlük Hakları Yönetimi'ni elek-
tronik ortamda yapmak 12 bin li-
ralık giderini 2 bin liraya indiriyor.
Memnuniyet de cabası. Dönüşme
sadece yüzde 10, bu oranın bile
tasarrufu 500 milyon lira.

İlintiyi de buraya koyuyorum
: https://www.turkkep.com.tr/hak-
kimizda

* 
Önce Dönüşme, Yenileşim

(inovasyon), sonra...
2018 yılı; sizin ve çevreniz

için daha planlı, daha verimli,
daha kurumsal olsun... ■

Önce Değişim, Yenileşim (inovasyon) Sonra...

anuray59@gmail.com

Akif
Nuray

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Otobüsçünün
zor süreci 
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Üretim ve geliştirme
süreçlerindeki başarısını
ödüllerle taçlandırmaya devam
eden TEMSA, 6.Özel Sektör AR-
GE ve Tasarım Merkezleri
Zirvesi’nde, otomotiv
kategorisinde zirvede yer aldı.
TEMSA, geçtiğimiz günlerde de
İnovasyon ve Girişimcilik
Haftası kapsamında verilen
İnovaLİG Ödülleri’nde,
“İnovasyon Döngüsü”
kategorisinde birincilik
ödülünün sahibi olmuştu.

Sabancı Holding ve TEMSA
yönetimi peş peşe alınan
ödüllerin mutluluğunu yaşıyor.

Türkiye İhracatçılar Meclisi tarafından
geçtiğimiz günlerde düzenlenen 6.
Türkiye İnovasyon ve Girişimcilik
Haftası kapsamında sahiplerini bulan
İnovaLİG Ödülleri’nde, “İnovasyon
Döngüsü” kategorisinde birinci
seçilen TEMSA’nın ödülünü, Sabancı
Holding Yönetim Kurulu Başkanı
Güler Sabancı, Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan’ın elinden almıştı. Bu
başarının ardından TEMSA’ya yeni bir
ödül de 6. Özel Sektör Ar-Ge ve
Tasarım Merkezleri Zirvesi’nden geldi. 

Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı’nın organizasyonunda
düzenlenen 6. Özel Sektör Ar-Ge ve
Tasarım Merkezleri Zirvesi, “Ar-Ge ve
İnovasyonla Kalkınma” temasıyla
Ankara Congresium'da gerçekleştirildi.

Etkinlik kapsamında Ar-Ge ve
inovasyon devleri yeni teknolojilerini
de yarıştırdı. 328 Ar-Ge merkezinin 6

ana kategoride yarıştığı etkinlikte
TEMSA, otomotiv sektörü
kategorisinde birincilik ödülünün
sahibi olmayı başardı. Ödülü TEMSA
Genel Müdürü Hasan Yıldırım, Bilim,
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Dr. Faruk
Özlü’den aldı. 

Hasan Yıldırım: “Her ödül bize
mutluluk verirken,
sorumluluklar da yüklüyor.” 

Konuyla ilgili değerlendirmelerde
bulunan TEMSA Genel Müdürü Hasan
Yıldırım, “TEMSA olarak gururu ve
mutluluğu çok yoğun yaşadığımız bir
dönem. TEMSA’nın aldığı her ödül
bize yeni başarılara koşmak için çok
daha büyük bir enerji yüklerken, bu
ödüllerle birlikte sorumluluğumuz da
artıyor. Ülkemizin geleceği için
çalışmanın heyecanı içindeyiz. 

Geçtiğimiz günlerde, İnovaLİG
Ödülü’nü Sayın Cumhurbaşkanımız
Recep Tayyip Erdoğan’ın elinden

Sabancı Holding Yönetim Kurulu
Başkanı Güler Sabancı almıştı. Sayın
Cumhurbaşkanımızın, daha sonra
Türkiye’nin ilk yerli elektrikli otobüsü
ile seyahat ederek beğenilerini bizlere
ifade etmesi büyük bir mutluluk
vermişti. Şimdi yine bir ödül daha
kazanmanın mutluluğu içerisindeyiz.
Sabancı Holding’in verdiği desteklerle
TEMSA başarıdan başarıya koşmaya
devam ediyor. Her yıl ciromuzun
yüzde 4’ünü TEMSA Ar-Ge
merkezimize aktarıyoruz. Ar-Ge
merkezimizde 200 personelimiz
çalışıyor. Mühendislerimiz ülkemizin
geleceğine katma değer sağlayacak
ürünler geliştirmek için gece gündüz
demeden çalışıyor. Bu çalışmanın
sonuçlarını yurt içinde layık
görüldüğümüz ödüllerle alırken, yılda
gerçekleştirdiğimiz 190 milyon
dolarlık ihracatla da ülkemiz
ekonomisine destek veriyoruz. Bu,
TEMSA Ar-Ge Merkezi’nin aldığı ilk
ödül de değil. Ar-Ge merkezimiz, daha

önce en “En İyi Uygulama Örnekleri”
dalında ödül almıştı. Bizler yılmadan,
usanmadan çalışmaya devam
edeceğiz. Yeni ödüller de kazanacağız.
2018 yılında 50’nci yılımızı
kutlamanın mutluluğunu
yaşayacağız” dedi. ■

Ar-Ge Ve Tasarım Merkezleri Zirvesi’nde Temsa’ya Birincilik Ödülü

Zirvenin otomotiv sektör lideri TEMSA oldu

Temsa Genel Müdürü Hasan

Yıldırım, Bilim, Sanayi ve

Teknoloji Bakan Dr. Faruk Özlü

ve beraberindekilere Temsa’nın

çalışmaları hakkında bilgi verdi.

Hasan
Yıldırım

Dr. Faruk
Özlü

Hamzabeyli 
yenileniyor

Hamzabeyli Gümrük Kapısı, TOBB
tarafından yenilenerek,
genişletilecek. Proje için yaklaşık

150 milyon liralık yatırım
gerçekleştirilecek. Gümrük kapısının 2019
yılının başında hizmete girmesi
bekleniyor. 

Yenileme yatırımı ile Kapıkule
Gümrük Kapısı’nın yükünün hafifletilmesi
ve araç giriş çıkışlarının hızlandırılması
hedefleniyor. TOBB Başkanı
Hisarcıklıoğlu, projenin temel atma
töreninde, Hamzabeyli Sınır Kapısı’nın
toplam 147 bin metrekare olacağını
belirterek “2019’un başında kapımız
genişlemiş olarak faaliyete başlayacak”
dedi.

Hamzabeyli Gümrük Kapısı’nın temeli
Gümrük ve Ticaret Bakanı Bülent
Tüfenkci, TOBB Başkanı Rifat
Hisarcıklıoğlu, çevre il ve ilçelerdeki oda
başkanları ve çok sayıda işadamının
katılımıyla atıldı. ■
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Geçen hafta, Türkiye İspanya ile
yolcu taşımacılığı sektörlerinin
karşılaştırmasını yapacağımı
belirtmiştim. Ancak bu
karşılaştırmayı yaparken turizm
sektöründen de kısaca
bahsetmemiz gerekiyor. Yolcu
taşımacılığını direkt etkileyen
unsurlardan turizm iç
hareketliliğini de dikkate almak
zorundayız. Avrupa’da
İspanya’nın önemli bir turizm
ülkesi ve destinasyonu
olduğunu dikkate almamız
lazım. Güneş ve deniz turizmi
açısından İspanya, İngiliz ve
Almanların ve Kuzey Avrupa
ülkelerinin öncelikli olarak tercih
ettikleri bir ülkedir.

İspanya’nın bu yıl çok iyi bir sezon
geçirdiğini geçen yazımda
belirmiştim. Kasım ayı itibarıyla 51

milyon yolcu sayısına eriştikleri
görülüyor. 2017 yılı beklentilerinin 62
milyon sayısının biraz altında
kalacakları istatistiki sayılardan da
anlaşılıyor.

Burada dikkat edilmesi gereken;
kapıdan her gireni turist saymıyorlar.
Mutlaka konaklamalı olanları turist
kabul ediyorlar. Bu sonucun,
İspanya’da bir geceden fazla
konaklayanların sayısı olduğunu
belirteyim.

İspanya İstatistik Kurumu verilere
göre; İspanya’ya 2017 Ocak-Kasım
ayları arasında havayolu ile toplam
82,5 milyon yolcu gelmiş. Uçuşların
yüzde 52,3’ünü ucuz tarifeli uçuşlarla
ve carter uçuşların gerçekleştirildiği
görülüyor. 43 milyon kişi ise tarifeli
seferlerle gelmiş.  Havayolu trafiği
dengeli bir dağılım gösteriyor. Ancak
ucuz tarifeli havayollarının tercih
edildiği, paylarını her yıl arttırdıkları da
görülüyor. 

Turizm taşımacılığı açısından
bakıldığında, geçen yıl 18 milyon yolcu
taşındığı, bu yıl ise 20 milyonu aşacağı
ön görülmektedir. Turizm
taşımalarında araç türlerine göre
minibüs, midibüs ve otobüslerle ne
kadar yolcu taşındığını gösteren bir
veri yok, sadece toplam yolcu sayısı
verilmiş.

Turizm taşımacılığı sektörü, bizde
olduğu gibi havaalanları şehir ve otel
transferleri, grup taşımaları ve İspanya
içinde gerçekleştirilen kültür turları
olarak gerçekleştiriliyor. Kültür turları
kapalı grup veya açık grup olarak
gerçekleştiriliyor. Kapalı gruplar da
aynı ülke vatandaşları ve belirlenen
program dahilinde gezdiriliyor. Açık
gruplarda ise özellikle büyük tur
operatörlerinin organize ettiği turlara
bireysel olarak katılmak mümkün. Bu
turlarda rehberlik ücreti verilmektedir.
Özgürce gezen turistlerin tercih ettiği
turlarda, sadece otobüsle ulaşım satın
alınabildiği gibi, konaklama da satın
alınabiliyor. 

Paket fiyatlar var
Kent içinde şehir turu yapan,

kentin tarihi ve turistik mekanlarını
dolaşan, gün içinde indi-bindi
yapılabilen otobüs turları da tüm
büyük şehirlerde mevcut. Granada’da
tarihi kentin ALBAICIN ve ELHAMRA
Sarayı arasında çalıştırılan, turistlere
yönelik, lastik tekerlekli ve elektrikli
tren çalıştırılıyor. Tarihi kentin dar
sokaklarında tarihi ve turistik
noktalarını gezme imkanı sağlayan bu
taşımacılığın fiyatı biraz yüksek.

Taşımacılık açısından günlük şehir
turları dahil, turistik turlar, programa
ve tur güzergahına göre, paket olarak
fiyatlandırılıyor. Sabit fiyat uygulaması
yok. Havalimanı şehir transferlerinde
şehrin hangi semtinde hangi otele
gidileceği, kişi sayısı önceden isteniyor
ve talep edilen araca göre fiyat
veriliyor.

Bizdeki taşıma fiyatlarına göre çok
yüksek. Örneğin Madrid
Havalimanından şehir merkezine 13
kişilik minibüs 120 avro fiyat istiyor. Siz
mukayese edin.

Şehirlerarası yolcu taşımacılığı
açısından bakıldığında;

İspanya’da karayolu yolcu
taşımacılığının güçlü yönleri

• Uzun yıllardan beri sürdürülen ve
geliştirilen oturmuş ve değişmeyen
taşıma sistemi

• Ulusal otoritenin ve yerel
yönetimlerin uyumlu çalışması

• Güçlü kurumsal yapıları ve
uluslararası işletmelerin faaliyet

sürdürmesi
• Bilgi işlem

teknolojilerinin ve
gelişmiş pazarlama ve
biletleme sistemlerinin
sektörde kullanılması

• Ulaşım ve
taşımacılık
istatistiklerinin
sonuçlarının doğruluğu

• İşletmelerin araç
alımlarında leising veya
kolay finansman imkanı

• Gelişmiş altyapı ve
karayolu ağı

• Arz ve talep
dengesinin dikkate
alınması, atıl kapasiteye izin
verilmemesi

• Esnek bilet fiyatları
• Hat esasına göre işletme izni
• Arz ve talep dengesine göre

mevsimsel ve dönemsel sefer iptali ve
ek sefer koyabilme izninin verilmesi

• Nüfusun ülke içinde homojen
dağılımasının ulaşıma olan olumlu
etkisi

• Kısa ve orta mesafelerde
otobüsün tercih edilmesi

• Kurumsal işletme yapısı
• Elektronik ortamında biletleme (e

bilet)
• Otobüste bilet alınabilmesi
• İnternet ortamında basitçe bilet

alma kolaylığı ve sadece otobüs bileti
satan makinelerin yaygınlığı

• Bilet satış acenteliği sisteminin
olmaması

• Rekabetin desteklenmesi ve
serbestliği

• İşletmeler arasında, ortak
taşımalara ve üst/çatı taşıma
operatörlerine ve organizasyonlarına
izin verilmesi

• Entegre ve kombine taşımaya izin
verilmesi (uçak+otobüs/tren+otobüs
entegrasyonunun sağlanması)

• Sisteme girişte bireyselden
başlayarak engel olunmaması

• Yolcu terminallerin ve
otogarlarının kent merkezlerinde inşa
edilmesi ve toplu ulaşımla entegre
olması

• Sürekli artan turizm hareketi ve
seyahat talebi

• Kent turizminin yaygınlığı
• Yolcu terminalleri ve otogarların,

düzeni intizamı ve temizliği
• Yolboyu dinlenme tesislerinin

temizliği
• Eyalet içi tüm şehirlerden

havalimanlarına direk karşılıklı sefer
düzenlenebilmesi

• Kalifiye personel istihdamı
• Şoförlerin araçta istirahatına izin

verilmemesi 
• Sektörün ulusal ve uluslararası

güçlü örgütsel yapısı

İspanya’da karayolu yolcu
taşımacılığının zayıf yönleri

• YHT hat ve seferlerinin yaygınlığı
• Normal trenlerle ulaşımın bize

göre çok hızlı ve rekabetçi olması 
• Otobüs yolculuğunun tren

yolculuğuna göre daha fazla zaman
alması

• Ülke içinde gerçekleştirilen uçak
seferlerinin yaygınlığı 

• Uçak bilet fiyatlarının ucuz
olması

• 500 Km üzerindeki seyahatlerde
otobüs ulaşımının üçüncü tercih
olması

• BLA BLA CAR vb. seyahat
paylaşım sistemi modelinin yaygın
kullanımı ve her geçen gün gelişerek
sektörden pay alması

• Şehirlerarası standart
otobüslerde servis ve ikram olmaması

• Standart otobüslerde yardımcı
personel olmaması

• Standart otobüs konforunun
düşüklüğü

Sonuç 
İspanya otobüs taşımacılığı

sistemini kısa da olsa inceleme ve
gözlemleme fırsatı buldum, otobüsle
seyahat ettim. Döndükten sonra
internette kafama takılan konuları
inceleme fırsatım oldu. Çıkardığım
sonuçların bir kısmını geçmiş
yazılarımda kamuoyunun bilgisine
sundum.

Bana göre İspanya’da otobüsçülük
ülkemize göre çok daha iyi yapılıyor.

Bunda ulusal otoritenin, yasa ve
yönetmeliklerin büyük etkisi olduğunu
düşünüyorum. Keşke 4925 Sayılı
Karayolu Taşıma Kanunu ve
Yönetmelikleri hazırlanırken İspanya
modeli incelenip model
oluşturulurken istifade edilebilseydi.

Öncelikle oturmuş bir sistem var.
Büyük, uluslararası kurumsal otobüs
işletmeleri var. “Bu şekil olmadı
düzeltelim”, “yarın böyle yapalım,
sonuçlarını görelim, ondan sonra
düzenleriz” diyen bir ulusal otorite

yok, anladığım kadarıyla.
Bana göre sistem; yılların
getirdiği aksaklıklar ve
olumsuz yönleri
ayıklanarak kamu menfaati
göz önüne alınarak
oluşturulmuş. Yasa ve
yönetmeliklerin, ulusal,
eyalet yerel yönetimlerin
düzenleme ve
uygulamalarıyla
çatışmadığı, aksine uyumlu
bir şekilde yürütüldüğü
gözlemleniyor. Sitem, tıkır
tıkır işliyor.

Taşımanın önünde,
bize göre, doğru bildiğimiz

(bence mutlaka tartışılması gereken
bazı kısıtlamalar olmasına rağmen)
bazı konularda hiç engel yok.

Taşıma ve hat talebi
Örneğin taşıma ve hat taleplerinde

arz ve talep dengesini gözetiyorlar, her
isteyen her hatta çalışamıyor. Aynı
hatta bir veya iki otobüs işletmesine
izin veriliyor, üçüncü işletmeye izin
yok.

Bazı bölge ve eyaletler tamamen
tek işletmenin tekeline verilmiş, ancak
alt taşeron işletmeler ve bireysel
taşımacılar var.

Arz ve talep dengesi nasıl biliniyor
derseniz, bir kere çok sağlam resmi
istatistiki veriler var. 

Tüm biletler elektronik ortamda
satıldığı ve e-bilet olduğu için herhangi
iki şehir arasında yapılan tüm yolcu
taşımalarını kamu otoritesinin günlük-
haftalık-aylık görme ve değerlendirme
imkanı var. 

Hat talebi veya sefer sayısını
arttırma talebi olması halinde, eyalet
ve yerel yönetimler devreye giriyor.
İhtiyaç varsa ulusal ulaşım otoritesine
olumlu görüş veriyor, ihtiyaç yoksa bu
izin verilmiyor. Rekabeti bozacak,
verimliliği düşürecek uygulamalardan
kaçınılıyor. Eyaletler içinde yerel
taşımacı korunuyor, yolcu taşımaya
devam ediyor. Büyük taşımacılara,
taşıma operatörlerine boğdurulmamış.
Eyalet içinde faaliyet gösterseler bile
ulusal bir operatörün markası altında
kendi firma ismiyle faaliyet
gösteriyorlar.

Bilet fiyatlarında esneklik
İkinci en önemli konu da otobüs

bilet fiyatlarındaki esneklik. Sabit fiyat
uygulaması ve zorunluluğu yok. Bilet
fiyatları taşıma maliyeti ile arz ve talep
dengesine göre hiçbir kısıtlamaya tabi
olmadan oluşturulabiliyor (bizde
acımasız ve yıkıcı tabir ettiğimiz haksız
rekabet yapılabiliyor mu, buna izin
veriliyor mu, bilmiyorum). Otobüs
bilet fiyatları, uçak bilet fiyatlarında
olduğu gibi değişebiliyor. Mevsimsel
olarak ve belli tarihlerde, tatil
dönemlerinde bilet fiyatları yükseliyor,
yükseltilebiliyor veya tam tersi, yolcu
talebinin azalması durumunda
düşürülebiliyor.

Otobüs bilet fiyatlarında taban ve
tavan fiyatı uygulaması, bildiğim
kadarıyla yok. Otorite kuruma
onaylatma zorunluluğu da yok.

Seferler askıya alınabiliyor
Üçüncü konu ise işletmelerin

seferlerini belli sürelerle askıya
alınması ve iptal edilmesi
uygulamasıdır.

Bir taşıma hattında yolcu talebi
olmaması halinde, zannediyorum ilgili
ulusal kamu otoritesine bilgi verilerek
seferler süreli olarak iptal edilebiliyor
veya günlük 10 sefer varsa ikiye üçe
düşürülüyor.

Hatta bazı hatlarda, haftada bire,
günde bire bile düşürülebiliyor.
Dolayısıyla boşta olsa seferin mutlaka
yapılması zorunluluğu yok. 

Şehirlerarası rakipsiz
İspanya şehirlerarası ve

uluslararası yolcu taşımacılığı sistemi,
YHT, normal tren ve uçak gibi diğer
taşıma sitemlerini kendine rakip
görmüyor. Tam manasıyla kentiçinden
başlayarak eyalet ve ulusal ulaşım
sitemine kendini entegre etmiş
mükemmel bir şekilde işliyor. Atıl
kapasiye yok ve daha fazla oluşmasına
izin verilmiyor, ihtiyaç neyse o.

Kent merkezlerinde otobüs bilet
satış acenteleri yok.

Biletlerin yüzde 82’si internet
ortamında satılıyor. 

Kentiçi ücretsiz veya ücretli servis
yok.

Terminale gelen yolculara her türlü
toplu ulaşım imkanı sunuluyor.
Öncelik metro, raylı sistem ve cadde
tramvayı, belediye otobüsü ve
takside… Tüm taksiler (taksimetre
açmam, kısa mesafe, yoldan çevir, şu
paraya giderim, yanına bir-iki yolcu
daha alırım, o semte gitmem yok)

hibrid benzin motoruyla harekete
geçip belli bir süre sonra elektriğe
geçiyor. Kentiçi toplu taşıma
araçlarının tamamı sıfıra yakın
emisyonla, LNG (sıvılaştırılmış
doğalgaz) veya CNG (sıkıştırılmış
doğalgaz) ile çalışıyor. Bu nedenle hava
kirliği şehir merkezlerinde yok denecek
kadar az. 

10 yıl kullanılıyor
Otobüsler ekonomik ömrünü

doldurmadan sitemden çıkarılmıyor,
ortalama 10 yıl kullanılıyor.

Uzun şasi ve ilave dingilli 46 kişi
üzeri araçlar uzun mesafeli
taşımalarda ağırlıklı olarak kullanılıyor.

En yeni ve modeli yüksek,
gösterişli, konforu yüksek araçlar
turizmde çalıştırılıyor. 

Belli bir seneden sonra
şehirlerarası taşımacılığına geçiyor.
Şehirlerarasında yaş sınırlaması olup
olmadığını malesef öğrenemedim.

İşletmelerin hat sayısına göre
özmal araç zorunluluğu olduğunu
zannetmiyorum. Bu konuda da bir
bilgiye/ibareye rastlamadım. Olabilir
de, olmayabilir de, ancak ulusal bazlı
faaliyet gösteren taşıma
operatörlerinden sermaye veya
teminat gibi bazı zorunlulukların
istenebileceğini düşünüyorum.

Uluslararası otobüs taşımacılığı
özellikle Madrid ve Barselona ağırlıklı
yapılıyor.

Portekiz ile İspanya arasında
düzenli otobüs seferleri yapılmakta,
özellikle Lizbon ve Porto şehirlerine
Valencia, Madrid ve Malaga, Vigo
şehrinden karşılıklı düzenli seferler
yapılıyor.

AB ülkelerine Fransa, İtalya,
Almanya,  Belçika, Polonya ve hatta
Romanya’ya düzenli otobüs seferleri
yapılıyor.

Sefer kısıtlaması yok
AB üyeleri arasında hiçbir

kısıtlama olmadan tarifeli ve düzenli
sefer yapılabiliyor

AB içinde EUROLINES ve ALSA,
FLIX BUS, NATIONAL EXPRES,
VEOLIA gibi küresel taşımacılar AB
içinde, ülkeler arası taşımalarda lider
durumda. Türkiye’nin, AB ülkesi
olmasının söz konusu bile olmadığı bu
günlerde bu küresel oyuncularla baş
etmesi, oralara gidip işletme kurması
pazardan pay alması mümkün
değildir. Almanya’ya, otobüs
taşımacılığının serbest bırakıldığı 2013
yılında, büyük bir heves ve rüzgarla
gidenlere sormak lazım. Türkiye’deki
gibi otobüs taşımacığı olabileceğini
düşünen, hiçbir ön inceleme ve
fizibilite yapmadan Almanya’ya giden,
ilgili yasa yönetmeliklerdeki
zorunlulukları gören otobüs işletmesi
sahip ve yöneticilerinin, sükûtu hayale
uğrayarak, apar topar hüsranla geri
döndüklerini hepimiz biliyoruz. 

Öncelikle kimse otobüs sistem
ihracından bahsetmesin, gülünç
olmayalım. Afrika ve Orta Asya
ülkelerine, belki bu bozuk düzeni ve
sistemi ihraç edebiliriz, tabii o ülkeler
kabul ederlerse! Ondan da süpheliyim.

Türkiye’nin, AB üyesi olsa bile,
sermaye, araç parkı, bilgi birikimi ve
teknoloji kullanımı konusunda,
İspanya ile rekabet edemeyeceği
açıkça görülüyor. AB ülkesi
taşımacıları, AB içinde doyuma
ulaştığından yeni pazar ve pazarlar
arayışına girmişlerdir.

Göz diktikleri ülkelerin başında
ülkemiz ve aday ülkeler gelmektedir.

Zaten bu konuda ciddi araştırma
yaptıkları, hatta taleplerini hayata
geçirmek için girişimlerde bile
bulundukları biliniyor. Bu bağlamda,
INTERBUS anlaşması hükümlerini
değiştirerek, bu anlaşmayla AB üyesi
olmayan veya aday ülkelerin AB
ülkelerine yönelik yolcu taşımalarına
engel olmak, tek taraflı yolcu
taşımacılığı yapabilmek talepleriyle
karşı karşıyayız. Kimsenin bunlardan
haberi yok! 

İtiraz edenler...
AB ülkesi taşımacıların lehine,

bizim taşımacılarımızın aleyhine
olacak uygulamaları anlaşma
hükümlerini değiştirerek, hayata
geçirmeye çalışmaktadırlar. Bu konuda
itirazımızı Bakanlığımıza bildirdik.
Bakanlık yetkililerimiz de bizim gibi
düşünüyorlar. Bu talepler hayata
geçirilirse, AB ve Avrupa sınır
komşularımıza yönelik yapılan
uluslararası tarifeli/düzenli yolcu
taşımacılığı tamamen biter. Yukarıda
isimlerini zikrettiğim küresel
oyuncuların eline geçer. Bizler de,
onların altında taşeron oluruz.

Bu bilgiler ışığında, kararı siz verin.
Otobüsle yolcu taşımacılığı İspanya’da
mı, Türkiye’de mi daha iyi yapılıyor? ■
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2017’de önemli
kayıplar yaşadık

2017 yılının sonuna geldik. Genel bir bakışla,
2017 yılını değerlendiğimizde, maalesef
Türkiye ve ekonomisi ile sektörümüz için çok

parlak bir yıl olmadı diyebiliriz. 15 Temmuz hain
darbe girişiminin etkilerini 2017’de de gördük. 

Üçüncü çeyrekteki yüzde 11 büyümenin etkileri
sektörümüzde pek görülmedi. Mutlaka büyüme
alanları vardır, ama ölçtüğünüz zaman sonuçlarının
yüzde 11’in ne kadar doğru olduğunu ekonomist
olmadığımız için biz ölçemiyoruz. Bize
yansımalarına baktığımızda, yolcu hareketliliği
katsayılarında önemli bir değişim olmadı, aksine
daha da düşüş oldu. Havayollarındaki filo büyümesi
devam ediyor daha da edecek, dolayısıyla
havayollarındaki sefer sayıları artışı bize yolcu
kayıpları olarak geri dönüyor.

Maliyet artışı etkili
Petrol ve dolardaki artış, akaryakıt fiyatlarına

doğrudan yansıyor. Bu da sektörün maliyetleri
açısından ağır bir fatura oluşturuyor. Köprü otoyol
kullanımlarını da dikkate aldığımızda 2017 yılında
sektör önemli kayıplar yaşadı. 2017 yılında
kaybettiklerimizi kısa vadede geri kazanma
şansımızın olmadığını biliyoruz. 

Turizm açısından baktığımızda da turist profili
değişti. Batılı turistler ve kruvaziyer gemiler
gelmeyince Ortadoğulu turistler gelmeye başladı.
Ortadoğulu turistler diğerlerine göre küçük gruplar
halinde, daha küçük araçlarla seyahat ediyorlar. Bu
da büyük otobüs pazarında ciddi bir daralmaya
sebep oldu. Turizmdeki sıkıntı, atıl kapasite ve haksız
rekabet yarattı. Firmalar, neredeyse maliyet fiyatına
otobüs kiralıyor, sefer düzenliyor sonradan da dönüp
ağlıyorlar. Bu konuda mutlaka bir çözüm yolu
bulunması lazım. 

MTV’den kurtulmalı
Geçen hafta turizm taşımacıları maliyetlerin

altında kalan fiyatlara yönelik bir toplantı düzenledi,
ama o toplantıdan beklenen sonuç çıkmadı. Bu
konuda yapılması gereken, pazar büyüklüğü neyse
arzın da ona göre yapılmasıdır. Arz ve talepte bir
denge kurmak lazım. Arabaların bir kısmını yatırmak
lazım. Aynı şey şehirlerarası için de geçerli, kış
aylarında işsizlik artıyor. Motorlu taşıtlar vergisinden
bu sektörü kurtarmamız lazım. Sigorta maliyetlerini
km üzerinden yapmamız lazım. Turizmde bir aracın
yaptığı km ile şehirlerarasının yaptığı km aynı değil.
Dolayısıyla maliyetler açısından km’ye göre
ücretlendirme lazım. 

Servis maliyetleri
Şehirlerarası taşımacılığında, servis

maliyetlerinin büyükşehirlerde çok ağır yükler
getirdiğini, bütün firma sahiplerimiz ve yönetici
arkadaşlarımız dillendiriyor. Bir taraftan acente
komisyonları var… Bütün dünya akıllı sistemlerle
bilet almayı maliyet olmaktan çıkarırken, bizde hala
aracılarla bilet satılıyor. Bu konuda önemli bir adım
atılması gerektiğine inanıyorum. Sektörel bir portal
oluşturup insanların bütün ulaşım sistemlerinin
biletlerini almasını sağlamalıyız. 

Havayolunun durumu
Uzun ve orta mesafelerde havayollarına kaçan

yolcularımızın geri gelmesi mümkün değil. Kısa
mesafede otomobil kullanımı durmadan artıyor. Bu
şartlarda kazanmak için tasarruf tedbirleri almamız
lazım. Havayollarında olduğu gibi Havaş, Havataş
gibi ortak servis şirketleri kurmalıyız. Bütün
firmalarımızın da hissedar olacağı önemli bir çalışma
yapıyoruz. 2018 yılının en önemli adımı bu olacaktır. 

2017’yi bitirdik, 2018’e umutla bakmamızı
sağlayacak konu biletlerin ağırlıklı olarak elektronik
ortamda satılması… Acente komisyonlarımızın
toplamdaki payını azaltmamız lazım. Servis
yükünden de kurtulmamız lazım. 2018 yılı servis ve
acente yükünün azaltılacağı yıl olmalı.
Firmalarımızın başka türlü yürüme şansı yok. 

Sırtımızdan atalım
Özellikle söylüyorum, kısa mesafede servis

memuru ve ikram konusunu sektörün sırtından
kaldırması lazım. İstanbul’dan Adapazarı’na,
Çorlu’ya artık ikramı kaldırmamız lazım. Araçlara
belki otomat makinesi konarak yolcuların Avrupa’da
olduğu gibi otomat makinesinden ihtiyacını
karşılaması lazım. Kullanan ikramında, servisinde
bedelini ödemeli. 

Köprü ve otoyol bedellerinin yeni yapılan
yollarla beraber daha da artacağı görülüyor. Özellikle
Marmara bölgesinde yapılan sefer katsayıları çok
yüksek, bu da maliyetlere maalesef olumsuz olarak
yansıyacak. Ulaşımda konforumuz hızımız artacak
ama maliyetlerimiz de artacak. Bu gerçeklerden
hareketle 2017 yılını geride bırakıp 2018’e umutla
bakabilmenin yolu atılacak ortak adımlardır. 

Otogarın durumu…
İstanbul Otogarı’nın yerinde kalması için

belediye ile görüşmelerimiz devam ediyor. Otogar
ıslah edilerek yerinde kalmalı. Aksaray’daki
uluslararası otogarlar mevcut otogarın içine
yerleştirilmeli. Trakya istikametine giden otobüslerin
cep terminali ihtiyacının çözülmesi lazım.  Bu amaca
uygun bir alan bulduk, Karayolları Genel Müdürlüğü
ile görüşeceğiz.

Bir şirket kurup Anadolu Otogarı konusunda
girişimde bulacağız. Ulaştırma Bakanımıza ve
Başbakanımıza sektör meclisi ve federasyonlar
aracılığı ile bu konuları anlatıp destek isteyeceğiz.
Birlikte atacağımız her adım bize fayda sağlayacaktır,
ekonomi sağlayacaktır, kazanç sağlayacaktır. 

Herkese iyi haftalar diliyorum. ■
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Rekabetsiz otogar özelleştirilemez!

Dr. Zeki
Dönmez

Bu haftaki yazımı kimi zaman
otogar, kimi zaman da otobüs
terminali olarak adlandırdığımız

yolcu indirme/bindirme yerlerine
ayıracağım. Otobüsle düzenli yolcu
taşımacıları için çok önemli bir maliyet
kalemi olduğundan ne kadar üzerinde
durulsa yeridir. 

Niye maliyetli?
Tabii ki, tarifelerin yüksek oluşu

maliyet yaratıyor. Otobüs çıkış ücretleri
yüksek, araç park ücretleri yüksek ve
ücretsiz araç park hakkı kullandırılmıyor.
Bu, biliniyor da niye böyle olduğu
söylenmiyor. Ben söyleyeyim: Özel
otogar işletmelerinin varlığı. Gelir ve kâr
amaçlı özel otogarlar rekabetsiz
olmalarından da faydalanarak yüksek
fiyat uyguluyorlar. Otobüs işletmecileri
ve bunların sivil toplum örgütleri ya hiç
ses çıkarmıyor ya da sadece ses çıkartır
gibi yapıyor. 

Bir hata…
Eski adıyla Esenler, şimdiki adıyla 15

Temmuz Şehitler, konuya ilişkin
dönemdeki adıyla Büyük İstanbul
Otogarının, otobüsçülerin derneği
tarafından, otobüsçüler ortak edilerek
yapılması sırasında hiç itiraz gelmedi. Bu
anlayış başka özel otogar yapımlarında
da sürdü. Önemli olan sahibinin kim
olduğu veya parayı kimin aldığı değil,
alınan paranın miktarı değil mi?
Otobüsçü olmayan birinin işlettiği ucuz
tarifeli otogar, otobüsçülerin işlettiği
yüksek tarifeli otogardan daha iyi değil
mi? İşte, bu özel otogar konusu bu
alandaki yüksek maliyetlerin en önemli
nedenidir. Hiç özel otogar olmasaydı,
tarifeler çok daha düşük olurdu. Zaten
aksine de otobüsçüler pek müsaade
etmezdi. 2019 yılında, 15 Temmuz
Şehitler Otogarı, belediyeye geçip fiyat
artışları sürecek olursa, bak ne itirazlar
yapılacak. Bugün sesini çıkarmayanlar, o
gün aslan kesilecek. Belki birazcık diğer
özel otogarların varlığı onları
frenleyebilir. Onlar da olmasaydı,
fiyatların çok düşürülmesi için ellerinden
geleni yaparlardı. Peki, özel otogar nasıl
olabiliyor? 

Otogar mevzuatı
Karayolu Taşıma Kanunu ve

Yönetmeliği, isteyenlerin özel otogar
veya terminal yapıp işletebileceklerini
söylüyor. Gerçekte bu hiç mümkün değil.
Zaten örneği de yok. Var olanlar
belediyelerden alınma. Belediyelerden
izinsiz otogar yapmak mümkün değil.
Belediyeler de hele kendi otogarı olan
yerlerde kişilerin, kendi kalkış-
varışlarının ötesinde ticari amaçla
başkalarına da hizmet vereceği otogar
yapmasına asla müsaade etmez. Hem
imardan hem de belediye kanunlarından
gelen gücü buna yetiyor.

Belediye kanunları
5393 sayılı Belediye Kanununun

14’üncü maddesi, belediyelerin görev ve
sorumluluklarını, 15’inci maddesi de
yetki ve imtiyazlarını belirtiyor. 15’inci
maddenin J bendinde, “otobüs terminali
kurmak, kurdurmak, işletmek, işlettirmek
veya gerçek ve tüzel kişilerce açılmasına
izin vermek” hususunu içeriyor.

5216 sayılı Büyükşehir Belediyesi
Kanununun 7’nci maddesi, büyükşehir
belediyelerinin görev, yetki ve
sorumluluklarını belirtiyor. Burada l
bendinde, “yolcu terminalleri yapmak,
yaptırmak, işletmek, işlettirmek veya
ruhsat vermek” hususu yer alıyor.
10’uncu madde, neler olduğunu
belirtmeden bu belediyelerin yetki ve
imtiyazlara sahip olduğunu belirtiyor. 

Görüldüğü üzere, bu kanunlarda
görev, sorumluluk, yetki, imtiyazlardan
söz ediliyor. Bunların önceki hallerinde
hakları da vardı. Bir şeyin görev mi,
sorumluluk mu, yetki mi, imtiyaz mı, hak
mı olduğu çok önemli. Görev veya
sorumluluk olanlar, yapılması zorunlu
olanlardır. Yetki ise yapabilme imkanı
olduğunu, ancak zorunlu olmadığını
anlatmaz mı? İmtiyaz ise bu yetkinin
ayrıcalık türünden olduğunu,
başkalarınca kullanılamayacağını
anlatmaz mı? Bir örnek vermek
gerekirse… Su tesisatı kurulması,
mezarlık yapılması birer görev,
sorumluluk, yetki olmanın ötesinde
imtiyazdırlar. Belediye dışında kimse
bunları yapamaz. 

Otogar hangisi?
Belediye mevzuatındaki anlatım,

açıkladığım hassasiyetleri içermiyor.
Görev veya sorumluluklar içerisinde bir

şeyin yapılabilmesi şeklindeki yetki yer
alabiliyor. Böyle olunca, terminal veya
otogar konusunun tam olarak hangisine
girdiği netleştirilemiyor. Bana göre, görev,
sorumluluk veya yetki olarak ifade
edilseler de bunların yanı sıra bu husus
bir imtiyazdır. Bu nedenle de başkaları
tarafından kullanılamaz, kullanılamıyor. 

İmtiyazın amacı
Su tesisatı, mezarlık ve otobüs

terminali gibi konuların imtiyaz olması,
başkalarınca yapılmasına izin
verilemeyecek türden özel, hassas ve
ayrıcalıklı kamu hizmetleri olarak
değerlendirilmeleri ile açıklanabilir.
Öyleyse, bu hizmetler belediyenin
sorumluluğunda olmalı ve kalmalıdır.
Yani özelleştirilememelidirler. 

Yapmak-yaptırmak, işletmek-
işlettirmek ifadelerine gelince… Bunlar,
özelleştirilebileceği anlamını taşımazlar,
bu yönde de yorumlanamazlar.
Yaptırmak sözcüğü, inşası işinin
belediyece yapılması değil, başka birine
müteahhitlik yoluyla yaptırılması
anlamında olabilir. İşlettirmek sözcüğü
de temizlik, bakım, güvenlik ve hatta
ücret toplama gibi hizmetlerin doğrudan
kendisince değil, başka işletmeciler
tarafından yapılması anlamında
olmalıdır. 

Otogarlar
özelleştirilemez

Bir şeyin belediyeye imtiyaz olarak
verilmesi, o işin belediyece yapılmasının
gerekliliğini anlatır. Yoksa bunu sadece
belediye yapsın, isterse rekabetsizliğinin
avantajıyla yüksek bedelle satabilsin diye
imtiyaz verilmez. Böyle
yorumlanmamasının hem otobüsçüler
hem de vatandaşlar tarafından bedeli
ödendiği mevcut örneklerde
görülmektedir. 

Belediye Kanununun büyükşehir
belediyeleri için de geçerli olan 15’inci
maddesinin imtiyazlarla ilgili
paragrafında, hangilerinin
devredilebileceği, yani bir anlamda
özelleştirilebileceği hususu yer almakta
olup, otogarlar veya terminaller bu devir
ve özelleştirme kapsamı içinde
sayılmamaktadır. 

Ülkemizde durum
Ülkemizde otogarların işletilme

hakları, belediyelerin konuyla ilgili
yükümlülüklerinin ve halkın
menfaatlerinin korunması amacıyla
kısıtlama dahi konulmadan
özelleştirilebilmektedir. Hatta bu imtiyaz
hakkı sınırlı işletmenin ötesinde
mülkiyetinin satışına dahi konu
olabilmektedir. Bunlar bana göre gerek
kanunların gerekse kamu hizmeti
anlayışının ötesine geçen önemli
yanlışlardır. Çağımızdaki kamuyu
küçültme amaçlı özelleştirmeler elbette
mümkündür. Yani artık ulaşım
hizmetinin belediyenin kendi
otobüsleriyle kendisi tarafından verilmesi
gerekli değildir. Ancak hassas noktalara
dikkat. Özelleştirilen terminallerin
varlığı, mevcut mevzuat nedeniyle,
hukuk anlayışıma aykırı olduğu gibi,
kamu hizmeti gereklerine de
uymamaktadır. Bu işletilmenin içinde
otobüsçülerin de yer alması ne yazık ki
bu yanlışın görünmesini ve
seslendirilmesini engellemeye
yetmektedir. 

Otogarlar nasıl
özelleştirilebilir?

Mevcut mevzuatın imkan
vermemesi, bu imkanın yaratılamayacağı
anlamına gelmez. Bir zamanlar, tekel
ürünlerinin üretim ve toptan satışı ile
telefon hizmetleri devlet tekelinde, yani
imtiyazında idi. Bunlar, tekel veya
imtiyaz kaldırılıp başkalarının da üretim
ve hizmet imkanına kavuşturulmasıyla
özelleştirildiler. Otogar imtiyazını
kaldırıp, isteyenlerin bunları yapabilme
imkanlarını yaratarak rekabet ortamını
doğurabilirseniz özel otogarlar olabilir,
hem de çok güzel olabilir. 

İspanya örneği
Hala anlamayan veya anlamak

istemeyenler bizden daha özelleştirmeci
olması beklenen AB üyesi İspanya’ya
baksınlar. Bırakın otogar veya
terminallerin özel işletme veya kâr
konusu yapılmasını, burayı kullanan
otobüslerden ücret dahi alınmadığını
Sayın Nusret Ertürk’ün gazetemizde de
tefrika edilen İspanya izlenimlerinde
görebilirler. ■

Atılgan Otomotiv, üyelerinin işletme maliyetlerini
tedarikçi firmalar ile yaptığı anlaşmalarla
azaltmaya çalışan İstanbul Taşımacılar Birliği

Derneği'ni ağırladı. 
15 Aralık’ta Cemile Sultan korusunda düzenlenen

toplantıda İSTAB üyeleri ile bir araya gelen Ford
yetkilileri öğrenci ve personel taşımacılığına uygun
üretilen Transit modellerinin tanıtımını yaptı. 

İSTAB Başkanı Ahmet Karakış ve Yönetim Kurulu
Üyeleri, Önceki Başkanı Hakan Orduhan, Ford Otosan
Satış ve Pazarlama Müdürü Murat Erem, Ticari Araç
Satış Müdürü Murat Kılıç, Üst Yapılı Araçlar Müdürü
Okyay Sönmez, Ticari Araç Bölge Müdürü Hakan
Turhan, Atılgan Otomotiv Yönetim Kurulu Üyesi Salih
Sami Atılgan'ın yanı sıra çok sayıda İSTAB üyesinin

katıldığı toplantıda geçirdiği kalp krizi sonucu hayatını
kaybeden İTO Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Çağlar
da anıldı. ■

İSTAB & FORD İŞBİRLİĞİ 

Servi�sçi�ye Kazandıracak

Ahmet
Karakış
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Mercedes-Benz Türk Kamyon
Pazarlama ve Satış Müdürü
Bahadır Özbayır, 2017 yılının
önceki yıldan daha farklı bir
kamyon pazarı ortaya çıkardığını
belirterek, “Çekici pazarı, bu sene
11 aylık süreçte 5 bin
mertebesinde. Geçen yıl, bu
seviye 8 bin 500 idi. Pazar yüzde
40 geri gitmiş. Toplam pazarın
yüzde 5 geride olmasının en
büyük nedeni ise inşaat tarafı
kaynaklı. Geçen yıl 4 bin 800 olan
inşaat, bu yıl 7 bin seviyesinde,
demek ki yüzde 45 artmış. Bütün
zorluklara rağmen kamyon
pazarında liderliğimizi devam
ettirdik” dedi.  

Mercedes-Benz Türk Kamyon
Pazarlama ve Satış Direktörü
Bahadır Özbayır ve Ürün

Yönetimi Grup Müdürü Cüneyt Uslu,
sektörel basınla 20 Aralık Çarşamba
günü bir araya gelerek 2017 yılını
değerlendirdi ve 2018 beklentilerini
açıkladı. 

Pazar aynı seviyede 
Mercedes-Benz Türk’te 33 yılı

geride bıraktığını ve bunun 19 yılının
satış bölümünde geçtiğini belirterek
açıklamalarına başlayan Bahadır
Özbayır, “Bu yıl değişik bir yıl. Geçmiş
yıllara benzeyen tarafları da var,
benzemeyen tarafları da... 6-9 ton serisi
hafif kamyonda aracımız olmamasına
rağmen, onu da işin içine katarak
söylediğimizde toplam pazarın 18 bin
adetler seviyesinde olduğunu
görüyoruz. Geçen yıl bu seviye 19 bindi.
Geçen yılın yüzde 5 altında pazar. Yıl
sonundaki hareketliliğe bakarak, bu yıl,
geçen yıl seviyesinde bir pazar seviyesi
ile kapanacak. Bütün olan bitene, birçok
zorluğa ve belirsizliklere rağmen geçen
sene ile aynı pazar seviyesi oluyorsa,
‘fena değil’ gibi görünebilir. Otomotivde
üretim rekoruna gidiliyor açıklamaları
doğru,  bunun büyük bölümü de hafif
ticari araç ve daha çok ihracat kaynaklı.
Böyle baktığınız zaman, otomotiv çok
iyi gidiyor diyebiliriz, ama ağır ticari
araçlar için durum öyle değil. Pazar 40
binlerden 22 binlere gelerek zaten
yüzde 45 daralmıştı. Aynı seviyede
devam ediyor olması, dipte çırpındığı

anlamına geliyor.
Aynı seviyede
kalması, bu yıl için
sevindirici ama
ileri gitmemesi de endişe
verici. İki yıl aynı olduğuna
göre, burada bir sıkıntı var
demektir” dedi. 

Talep nakliye tarafında
düştü 

2017 yılının diğer
yıllardan farkının inşaat ve
çekici ürün gamındaki
talep farklılığı olduğuna
dikkat çeken Özbayır,
“Çekici pazarı, 11 aylık
süreçte 5 bin mertebesinde.
Geçen yıl bu seviye 8 bin
500 idi. Yüzde 40 pazar geri
gitmiş. Toplam pazarın
yüzde 5 geride olmasının
en büyük nedeni ise inşaat.
Bu yıl inşaat 7 bin
seviyesinde. Geçen yıl 4 bin
800, demek ki yüzde 45
artmış. Bir de çekicinin
yarısına yakını inşaatta
kullanılıyor. Onları da
kattığınızda çok düşük bir çekici
pazarı var. Bu yıl inşaatın lokomotif
olduğu bir pazardan bahsediyoruz.
Dolayısıyla böyle bir yapısal değişiklik
var. 6 ton ve üzeri yüzde 50 çekici olan
Pazar, Kasım sonu itibariyle yüzde 28,
inşaat ise yüzde 40’lara gelmiş
durumda” dedi. 

Euro 6 yatırım sürecini
tetikleyecek 

Nakliyecinin Euro 6 araçlarının
yakıt avantajının, bakım maliyetinin
düşüklüğünü göz önüne alarak yeni
yatırımlar yapmasını beklediklerini
ifade eden Özbayır, “Bir süre sonra
Euro 6 kullanan ile Euro 5 kullanan
arasında rekabet avantajı ortaya
çıkacak.  Dönüşüm süreci çığ gibi
gelecek. Euro 6’nın çok ciddi yakıt
avantajı var. Bakım aralıkları 120 bin
km’ye çıktı. İşletme maliyetleri yüzde
20 düştü. Euro 6’ya geçmek çok cazip
bir yatırım hareketi olacak. Biz
ürünlerimizle hazırız. Pazarda
liderliğimiz sürüyor” dedi. 

Çekici lehine değişim 
2018’de çekici lehine pazarda bir

değişim beklediklerini de ifade eden
Bahadır Özbayır, “Önümüzdeki yıl,
çekici lehine bir değişimin gelmesi şart

ve bu beklenmeli. Bunun ilk işaretlerini
de görüyoruz. Konuştuğumuz
müşterilerle seneye bir araya gelmek
üzere sözleşiyoruz. İnşaat tarafı
hareketliliğine devam ettirir, nakliye
tarafında da talep olursa pazarda yüzde
10’luk bir artış bekliyoruz. Ancak yine de
iddialı tahminler yapmak zor.  

Trend belirlemede öncü 
Trendlerin ve müşteri

beklentilerinin çok hızlı değiştiğine
dikkat çeken Bahadır Özbayır, “Çok
dinamik bir ortamda yaşıyoruz.
Trendler ve müşteri beklentileri
değişiyor. Müşterinin daha beklentisi
oluşmadan bunları ortaya çıkarmak
bizim işimiz. Bu da bizim başarımızı
sağlıyor. Türkiye’de, çekici pazarının
gelişmesinde Mercedes-Benz Türk,
Axor ile dönüşümün öncüsü oldu.
Actros ile de bunu destekledik. Trendleri
tutmakta ustayız. Önümüzdeki yıl
dokunuşlarımız olacak. Niş yerlere yeni
ürünler olabilir. Ama şimdiden adını
koymayalım. Bu devam eden bir süreç.
Daha yüksek kabinli amiral gemisi
olarak adlandıracağımız araçların
üretimine Aksaray’da başlayacağız.
Ürün gamımızı yenileyip daha da
mükemmel hale gelmek için çalışmalar
yapıyoruz” dedi.

Yatırımlar devam ediyor 
Bütün zorluklara rağmen

Daimler ve Mercedes-Benz
Türk’ün Türkiye’ye her
dönemde yatırım yaptığını
vurgulayan Bahadır Özbayır,
“En sıkıntılı dönemlerde bile
yatırım yapmaktan geri
kalmadık. Üretimimizi 34 bin
adede çıkarıyoruz. Bugüne
kadar 1 milyar Euro’dan fazla
yatırım yaptık. Bu da
Daimler’in Türkiye’ye
güvenini gösteriyor. Zaman
zaman ülkeler arasında olan
atışmalar bizi etkilemiyor. Biz,
Türkiye’nin geleceğine
güveniyor ve trendlerin yukarı
doğru gideceğine inanıyoruz.
Kapasite artırımı gündeme
geldiğinde değerlendirmeler
yapılıyor ve alınan kararlar
hep Türkiye lehine oluyor.
Bugüne kadar 34 bin 144
kamyon ihraç ettik. Kamyon
ihracatında birinciyiz. Toplam

üretim adedimiz 230 bini geçti. Buna
bağlı olarak çok derin bir ikinci el işimiz
var. En son olarak 113 milyon Euro’luk
yatırım yaptık. Çalışmalarımız tam gaz
devam ediyor. Aksaray, büyük bir
üretim merkezinin olmasının yanı sıra
büyük bir Ar-Ge merkezi haline de
geliyor. Aksaray’a 8,4 milyon Euro
yatırım daha yapıldı. Mercedes
dünyasında belirli kapsamlar sadece
Türkiye’de yapılacak, geliştirilecek.
Uzun yol testleri de sadece Türkiye’de
yapılacak ” dedi. 

Otomotivdeki değişim 
Dünyada değişen şartların otomotiv

endüstrisinde de değişimi getirdiğine
dikkat çeken Bahadır Özbayır,
“Elektrikli araçlar, otonom sürüşler,
endüstri 4.0… bütün trendler çok hızlı
bir değişim getiriyor. Bunun dışında
kalanların yaşama şansı yok. Mercedes
bu işin dışında değil, öncülerinden bir
marka. Önümüzdeki 5-10 yıl içinde
araçlarla ilgili değişimlerde bağlanabilir
olması, otonom sürüş olması,
paylaşımlı olması ve elektrikli olması
söz konusu olacak. Araçların artık birbiri
ile bağlı olması, verilerin bir yerde
toplanıp ayrıştırılması ve kullanıcı
lehine kullanılır hale gelmesi kaçınılmaz

hale geliyor. Bu noktada Mercedes-
Benz’in yürüttüğü Uptime ve
FleetBoard çalışmaları var. Uptime bir
aracın yolda kalmaması ve hep
yürümesi için öngörülebilir arızaları
tespit edilmesi, aracın her daim kontrol
altında tutulması ve verilerin bir
merkezde tutulmasını olacak.  Araçta
küçük bir kutu ve sensorlar ve uydu
aracılığıyla bilgilerin merkeze akışı
sağlanacak. Bu sistem 2018 yılında
devreye girmiş olacak. İkinci konu
FleetBoard uygulaması. Bu, aynı
zamanda bir filo takip sistemi. Aracın
nerede olduğunu değil, aracın nasıl
kullanıldığını verilerle müşteriye
gösterebilmek. Sürücü değiştiğinde
verilerin farklılığını ortaya çıkarmak. Bu,
gün gün, ay ay, verilerle firma sahibine
ulaşacak. Bunun pilot uygulamalarına
ve satışına başladık. Otonom sürüşler ile
ilgili çalışmalar da sürüyor. Bu işler önce
yarı otonom başlayacak yine şoförün
belirli bir insiyatifi olacak. Kısa bir
saman içinde kamyonun kendi kendine
gittiğini görebileceğiz. Elektrikli
araçlarla ilgili en önemli konu pil ömrü”
dedi. ■

2017’de inşaat kamyon pazarı büyüdü
2018’de nakliyede büyüme bekliyoruz

Mercedes-Benz Türk, 230 bin kamyon üretti, 34 bin 144 kamyon ihraç etti  

Kamyon pazarı
coşacak

Özbayır: “Ardahan ve Adana
çizgisinde kalan üçgen, kamyon
pazarının yüzde 30’unu
oluşturuyordu. Şu an bu yüzde 5.
Güneydoğu ve çevre ülkelerdeki
huzur ortamı sağlandığında büyük
bir iş potansiyeli oluşacak ve
kamyon pazarı coşacak.”

Mars Logistics Milk-Run hizmeti ile 

Depo maliyetlerini
düşürüyor

İki yıl önce otomotiv sektörüne Milk-Run
taşımacılık modeli hizmeti vermeye
başlayan Mars Logistics, planlı seferlerle

tam zamanında lojistik hizmet sunarken,
depo stok yüklerini azaltarak maliyet avantajı
yaratıyor. Renault ile başlayan bu hizmete
otomotiv sektöründen iki firmayı daha
ekleyen Mars Logistics, yaklaşık 1900 ünitelik
özmal araç filosuyla özellikle otomotiv
sektörünün yoğun olduğu Bursa, İzmir,
İstanbul, Ankara, Eskişehir, Kocaeli, Trakya,
Manisa gibi şehirlerde Milk-Run taşımacılık
gerçekleştiriyor. 

Adını ABD’de süt dağıtımından alan ve
2000’li yıllardan itibaren Türkiye’de de
uygulanmaya başlayan milk-run taşımacılık
modeli, bir araç tarafından bir program
çerçevesinde çeşitli noktalardan aynı veya
farklı yüklerin alınarak bir veya birden fazla
noktaya teslim edilmesi ve teslimatlar
sırasında boş kapların toplanması veya tüm
teslimatlar tamamlandıktan sonra ters
güzergâh izlenerek boş kapların toplanarak
geri getirilmesi sistemine dayanıyor. ■

Cüneyt
Uslu Bahadır

Özbayır

Perakende sektöründe faaliyet gösteren Hakmar
Şirketler Grubu, tercihini Mercedes-Benz’den
yana kullandı ve 20 adet Mercedes-Benz Atego

2124 C 48 UK aldı. Mercedes-Benz’den ilk defa alım
gerçekleştiren Hakmar Şirketler Grubu bu alım ile
filosundaki araç sayısını 600’e yükseltti.

Hakmar Şirketler Grubu Filo Yönetim Merkezi’nde

gerçekleştirilen teslimat törenine Mercedes-Benz Türk
Kamyon Filo Satış Müdürü Haluk Burçin Akı,
Mercedes-Benz Türk Yetkili Bayii Koluman Motorlu
Araçlar İstanbul Şubesi Kamyon Satış Müdürü Aytekin
Yeşil ve Hakmar Şirketler Grubu Filo Genel Müdürü
Yetkiner Satılmış, Hakmar Şirketler Grubu Filo Genel
Müdür Yardımcısı Arslan Satılmış katıldı. ■

Mercedes-Benz Türk’ten 

Hakmar Şirketler Grubu’na 20 adet Atego 

Haluk

Burçin Akı
Yetkiner

Satılmış

Mars Logistics’in bünyesinde yer alan Mars
Sigorta, hizmetlerine “Online Sigortacılığı” da
ekleyerek teknoloji odaklı yeni nesil

sigortacılığını uygulamaya başladı. 
Mars Sigorta, kasko, trafik, nakliyat sigortaları, konut

sigortası, sağlık sigortaları, tekne sigortaları, sorumluluk
sigortaları, dask,
işyeri sigortaları,
ferdi kaza
sigortaları,
mühendislik
sigortaları gibi bireysel ve kurumsal müşterilerin ihtiyaç
duyduğu her branşta hizmet veriyor.  

Online Sigorta sayesinde, sigorta ihtiyacı olan
herkese, birden fazla sigorta şirketinden aynı anda
teminat ve fiyat görüntüleyebilme, karşılaştırma yaparak
en avantajlı teklifi poliçeleştirme, kredi kartıyla peşin ya
da taksitli satın alma imkanını da sağlanmış olacak. ■

Mars Sigorta 

Online hizmet verecek

İhracatçının en önemli
sorunlarından biri olan
ordino bedelleri ile ilgili

İKMİB Başkanı ve TİM
Yönetim Kurulu Üyesi
Murat Akyüz yazılı bir
açıklama yaptı.

Akyüz’ün açıklaması
şöyle:

“Sektörün sivil toplum
kuruluşları tarafından
yapılan ‘Ordino kaldırıldı,
hayırlı olsun’ açıklamaları
üzerine, üyelerimiz
tarafından da gümrüklerde
artık ordino belgesinin hiçbir
şekilde istenmeyeceği algısı
oluşmuştur. Bizim de biran
önce kaldırılmasını

istediğimiz ordinonun zaten
kanunda yeri ve istenme
zorunluluğu yoktur. Gümrük
Bakanlığı tarafından bu
yönde yapılan bilgilendirme
üzerine belgenin kaldırıldığı
açıklamaları, ihracatçı
firmalarımızda yanlış algılara
sebep olmuştur. Başbakan
Binali Yıldırım’dan,
ihracatımızın en önemli
sorunlarından biri olan bu
konunun çözüleceğine dair
söz aldık. Gerek TİM gerekse
İKMİB olarak bu konuyu
çözüme kavuşturmak için
çalışmalarımız süratle devam
etmektedir.” ■

Ordino henüz kaldırılmadı!

Murat
Akyüz
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Başvurular 31 Aralık’ta sona eriyor 

Üniversitelerarası
Lojistik Vaka Yarışması 

Mars Logis-
tics ana
sponsorlu-

ğunda, Lojistik Der-
neği’nin katkılarıyla
(LODER) düzenle-
nen “15. Üniversite-
lerarası Lojistik Vaka
Yarışması” için ha-
zırlıklar sürüyor.
Sektörün gelişimini
destekleyen ve ilgiyle
takip edilen yarış-
maya bu yıl yeni bir kategori daha eklendi.
Bu yıl eklenen “Uluslararası” kategoriyle
birlikte 4 ayrı kategoride öğrenciler ekip ola-
rak kıyasıya mücadele edecek. 

Üniversite öğrencileri yarışma ile hem
ödül kazanma hem de Lojistik ve Tedarik
Zinciri Yönetimi alanında kariyerlerine yön
verebilme fırsatı elde edecek. Başvurular 31
Aralık’ta sona eriyor.

Başvuru için: www.marslogistics.com
ve www.loder.org.tr
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İthal Çekici Pazarında

Scania Zirvede

Ağır ticari araç pazarı Ocak-Ekim
döneminde 13 bin 327 adet olarak
tamamlandı. Geçen yılın aynı

döneminde pazar 14 bin 525 adet olarak
gerçekleşmişti. Yüzde 8’lik düşüş yaşayan ağır
ticari araç pazarında 4 bin 465 adet çekici, 8
bin 862 adet kamyon satıldı. Scania ilk 10 ayda
toplam bin 188 adetlik satış gerçekleştirirken,
bunun bin 21 adedi çekici oldu. En çok tercih
edilen ithal çekici markası olan Scania, aynı
zamanda toplam çekici pazarında da yüzde
23 pazar payı elde etti. 

Doğuş Otomotiv Scania Genel Müdürü
İlhami Eksin, “Yeni Nesil Scania araçlarımız
ile satışlarımızda ivme kazanırken, 7 marka
arasında en çok tercih edilen ithal çekici
olmaya devam ediyoruz. Marka hedefimiz
pazar payımızı korumaktır” dedi. ■

Çobanoğlu İnşaat’ın MAN yatırımı

Kütahya Tavşanlı bölgesinde faaliyet gösteren Çobanoğlu
İnşaat, 10 adet otomatik vitesli MAN TGS 41.420 8X4 BB
Euro6c damper ile filosundaki araç sayısını 62’ye çıkardı. 

Çobanoğlu İnşaat’a araçlar, Ankara Akyurt’taki MAN
tesislerinde teslim edildi. MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret A.Ş.
Kamyon Satış Direktörü Serkan Sara ve Kamyon Bölge Satış
Koordinatörü İrfan Ergetir’in katıldığı teslimat töreninde,
Çobanoğlu İnşaat sahibi Zülküf Çobanoğlu ve Proje Müdürü
Bülent Çağırgan hazır bulundular. ■

MAN araçları, üstün niteliklerinin
yanı sıra yüksek yakıt tasarrufu,
düşük işletme maliyetleri ve tüm

Türkiye’de yaygın avantajlı Satış Sonrası
Hizmetler ile ağır ticari araçlar pazarının
en gözde markası olmaya devam ediyor.
Ankara faaliyet gösteren Fernas Şirketler
Grubu 7 adedi 41.360 12 metre küpe
uygun mikser ve 23 adedi 41.420 otomotik
damper aracı, toplam 30 araçla filosunu

güçlendirdi. 
MAN’ın Ankara’da bulunan

fabrikasında gerçekleştirilen teslim
törenine MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret
AŞ Genel Müdürü Tuncay Bekiroğlu ev
sahipliği yaptı. Fernas Şirketler Grubu
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı
Muzaffer Nasıroglu ile  her iki şirketin
yetkilileri katıldı. ■

Şimşekler İnşaat

MAN TGS 41.420 8X4 BB Euro6c damper aldı

Glokal Motorlu Araçlar Bulung
Lojistik’e 15 DAF XF LD 480 4x2,
Koçaslan Taşımacılık’a ise 6 adet XF

LD 460 4x2 çekici teslimatı yapıldı.
Sektörün hızla büyüyen firmalarından

Bulung Lojistik firmasına, Orhanlı
tesisinden 15 adet DAF XF LD 480 4x2
çekici teslimatı yapıldı. İkitelli’deki
tesisinden de filosunda bulunan 32 adet
aracın tamamı DAF marka olan Koçaslan
Taşımacılık firmasına 6 adet XF LD 460 4x2
çekici teslimatı yapıldı.

Glokal Motorlu Araçlar Genel Müdürü
Ümit Karaarslan, son iki yıldır özellikle
lojistik sektöründe yaşanmakta olan
daralmaya rağmen 2018’de projelerin
artmasıyla beraber Türkiye’de ağır ticari
araç pazarının da gelişmesine paralel
olarak Glokal AŞ’nin de büyümesini
artıracağını söyledi. 

Karaaslan, yüzde 7’ye varan yakıt
ekonomisi ile araç sahibinin yüzünü
güldüren DAF çekicilerin teslimatlarına
devam edeceklerini belirtti. ■

Ford Trucks
Genel Müdür
Yardımcılığına
Serhan Turfan
atandı

Ford Otosan’ın ağır ticari araç markası
Ford Trucks’ta Genel Müdür
Yardımcılığı görevine 1972 doğumlu

Serhan Turfan atandı. 31 Aralık tarihi
itibarıyla emekli olacak Ahmet Kınay’dan
koltuğu 1 Ocak 2018’de devralacak Turfan,
2014 yılından bu yana Ford Trucks Türkiye
Direktörlüğü görevini yürütüyor. 

Boğaziçi Üniversitesi Makine
Mühendisliği Bölümü’nden mezun olan,
MBA programını Marmara Üniversitesi’nde
tamamlayan Turfan, aktif iş hayatına 1995
yılında Ford Otosan’da başladı. 2010
yılında Servis ve Yedek Parça
Direktörlüğü’ne getirildi. Turfan, son olarak
Ford Trucks Türkiye Direktörlüğü
görevindeydi. ■

7 mikser, 23 Damper

Fernas Şirketler Grubu

MAN kalite ve güvencesini tercih etti

10 Araç

18 Araç

Kiyarbakır merkezli Şimşekler İnşaat
şirketi, yeni satın aldığı 18 adet
MAN damperli araç ile filosunun

gücüne güç kattı. Diyarbakır ve
bölgesinde faaliyet gösteren Şimşekler
İnşaat’ın satın aldığı 18 araç, MAN’ın
Ankara Akyurt’taki tesislerinde
düzenlenen törenle teslim edildi. 

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret AŞ
Kamyon Bölge Satış Koordinatörü İrfan
Ergetir’in ev sahipliğinde gerçekleştirilen

teslimat törenine, Şimşekler İnşaat sahibi
Ramazan Şimşek ile Genel Müdürü İrfan
Şimşek katıldılar. 

Diyarbakırın zorlu coğrafi ve iklim
koşullarına dikkat çeken Ramazan
Şimşek, “MAN araçları, gerek zemin
olsun, gerekse hava olsun her koşulda
çalışan, bizi yarı yolda bırakmayan bir
marka. Her açıdan avantajlı Euro6c’nin
sunduğu yakıt tasarrufunun ise gerçekten
de bir muadili yok” dedi. ■

Aras
Kargo’nun
yüzde 25

hissesine sahip
olan Austrian
Post, 2017’nin ilk
9 ayına ilişkin
finansal
sonuçlarını
açıkladı. Şirketin gelirleri,
2017‘nin ilk 9 ayında yüzde 2,1
oranında artarak 1,4 milyar Euro
olarak gerçekleşti. Faiz ve vergi
öncesi kâr (FVÖK) ise yüzde
3,3’lük artışla 139,9 milyon
Euro’ya ulaştı. Şirketin bu
dönemde hisse senedi başına
kârı 1,57 Euro oldu. İnternetten
alışveriş trendindeki yükselişin
sürmesinin olumlu etkisiyle,
şirketin paket ve lojistik
departmanının geliri de yılın ilk
9 ayında yüzde 17,8 artışla 350
milyon Euro’ya yükseldi.  

Şirketin 2017 ilk 9 aylık
finansal sonuçlarından

memnuniyet
duyduklarını
belirten CEO Georg
Pölzl, “Yüksek
teslimat kalitemiz ve
müşterilerimize
sunduğumuz geniş
kişiye özel çözümler
sayesinde, yüksek

bir rekabet yaşayan sektörde
güçlü konumumuzu bir kez
daha ortaya koyduk. Posta ve
paket teslim operasyonlarımız
arasındaki sinerjiden daha da
yoğun bir şekilde
faydalanıyoruz. Sağlam
kârlılığımız, bu yaklaşımımızın
doğruluğunun kanıtıdır” dedi. ■

DAF Glokal’den 21 çekici teslimatı

Koçaslan

Bulung Lojistik

İstanbul-İzmir Otoyolu inşaatı için

Tunacan İnşaat, Ford Trucks’ı 
tercih etti

Tunacan İnşaat, araç filosunu, İstanbul ile
İzmir arasındaki ulaşımı 3,5 saate indirecek
İstanbul-İzmir Otoyolu projesinde

kullanmak üzere 30 adet Ford Trucks ile
genişletti. Tunacan İnşaat’ın satın aldığı Ford
Trucks araçlarla birlikte filosundaki Ford Trucks
kamyon sayısı 55'e yükseldi.

24 Kasım’da düzenlenen araç teslimat

töreninde Ford Trucks yönetimi tarafından
Tunacan İnşaat’a plaket takdim edilirken, 30 adet
Ford Trucks 4142D inşaat kamyonu da firmaya
teslim edildi. Törene, Tunacan İnşaat Genel
Müdürü Ferhat Tuna, Ford Trucks Satış Bölge
Müdürü Mete İnceer, Ford Trucks Bayisi
Büyükkarcı Otomotiv Satış Müdürü Şükrü Yılmaz
ile Satış Danışmanı Ulaş Karabiber katıldı. ■

IVECO’nun Türkiye’deki en eski yetkili satış ve
servislerinden biri olan Özgözde Otomotiv, 2015 yılında
başladığı Ankara Susuz’daki yatırımını tamamlayarak

açılışını gerçekleştirdi.
Özgözde Otomotiv Yönetim Kurulu Başkanı Erol Arslan,

“Iveco’nun güçlü geleceğine inanıyoruz. Modern yeni
tesisimizi Iveco’nun ‘Daha İyisi İçin Çalışıyoruz’ sloganı ile
açıyoruz. 6 bin 400 m2’si açık alana sahip olan Ankara Susuz
tesisi  3.600 m2 kare kapalı alana sahip olup, toplamda 10 bin
m2’ye oturmaktadır. 2100 m2 servis alanı ile   aynı anda  20

araca hizmet verebilecek kapasitede. 550 m2 modern kapalı
showroomda aynı anda  7 kamyon sergilenebiliyor,
dışarıdaki teşhir alanında ise aynı anda 50 kamyon sergileme
imkanına sahibiz” dedi.

Arslan Susuz’daki yeni tesisin hem satış hem de ağır
vasıta ve hafif vasıta servisi için en optimum nokta olduğunu
belirtti. Ankara, Bursa ve Eskişehir tesislerinin özmalları
olduğunu belirten Erol Arslan bu şekilde kendi tesislerine
daha rahat yatırım yapabildiklerini ifade etti. ■

Iveco Ankara’da
Yeniden Doğuyor

Aras Kargo hissedarı Austrıan Post

Kârını ve gelirini artırdı



Ulaştırma, Denizcilik ve
Haberleşme Bakanlığı ile TOBB
koordinasyonunda
gerçekleştirilen ve ilgili sektör
derneklerinin sunumları
kapsamında sektör sorunlarının
ve taleplerinin ele alındığı
”Türkiye Ulaştırma ve Lojistik
Meclisi Koordinasyon
Toplantısı” 19 Aralık 2017
tarihinde gerçekleştirildi.

Açılış konuşmalarını Ulaştırma
Bakanlığı Müsteşarı Suat Hayri
Aka, TOBB Başkan Vekili Halim

Mete, TOBB Sektör Meclis Başkanı ve
UND Yönetim Kurulu Başkanı Çetin
Nuhoğlu tarafından yapılan
toplantının ana gündem maddesi
Karayolu Taşıma Yönetmeliği oldu.

Ulaştırma Müsteşarı Suat Hayri
Aka, UDH Bakanlığının son dönemde
yaptığı çalışmalarına değinirken,
ulaştırma işlemlerinin elektronik
ortama aktarılması konusunda
yürütülen çalışmalara vurgu yapmış
ve en büyük hedefin dijitalleşme
olduğunu aktardı. Karayolu Taşıma
Yönetmeliği ile ilgili bilgi veren Suat
Hayri Aka, yeni yönetmeliğin
Avrupa’daki emsallerinde olduğu gibi
yürürlüğe konulabilmesi konusunda
çalışmaların devam ettiği, ilk aşamada
öncelikli konularda iyileştirme

yapılacak şekilde Yönetmeliğin
yenileceğini ve ilerleyen dönemde de
yetki belgeleri ve kapsamları ile ilgili
düzenlemeye gidileceğini ifade etti.

500 büyük hizmet üreten
firmanın 200’ü lojistik

TOBB
Sektör Meclis
Başkanı ve UND
Yönetim Kurulu
Başkanı Çetin
Nuhoğlu, 500
büyük hizmet
ihracatçısının
200 adedinin
lojistik hizmet
üreten firmalar
olduğu ve bu sektörün ülke
ekonomisine büyük katma değer
sağladığını ifade etti. Karayolu Taşıma
Yönetmeliğinin AB ile uyumlu şekilde
hayata geçirilmesinin önem arz
ettiğini, sınır kapılarındaki
beklemelerin sektöre zarar verdiğini,
yabancı araçlara dair haksız rekabet
yaratan uygulamalarındaki kontrol
eksikliklerinin ivedilikle giderilmesi
gerektiğini ifade eden Nuhoğlu,
Avrupa Adalet Divanı kararı
kapsamında Türk taşımacılarına
uygulanan haksız geçiş ücreti ve kota
kısıtlamalarının çok yakında ortadan
kalkacağını vurguladı.

Kapıkule’de iyileştirme
Sabancı Üniversitesi Dekanı

Füsun Ulengin tarafından Kapıkule
Sınır Kapılarındaki süreç iyileştirme
çalışmaları hakkında sunum yapılmış
ve Kapıkule Sınır Kapısında yaşanan
beklemelerin azaltılması amacıyla
yapılabilecek iyileştirme senaryolarına
dair ayrıntılar paylaşıldı.

TOBB Sektör Meclisi Başkan
Yardımcısı Hakan Bezginli tarafından
Karayolu Taşıma Yönetmeliğine dair
sektör beklentilerini içeren bir sunum
gerçekleştirildi.

Adalet Divanı kararı 
UND İcra Kurulu Fatih Şener,

gündem maddeleri kapsamında UDH
Bakanlığını ilgilendiren sektör
sorunlarını gündeme getirdi;

• Adalet Divanı Kararı ve Transit
Serbestisinde Türkiye’nin Yol Haritası

• Türkiye’nin UBAK Stratejisinin
Gözden Geçirilmesi

• Sürücü Vizelerinde Yaşanan
Sorunlar

• Yabancı Araçlara Kesilen
Cezaların Tahsilatı

• Sürücü Kabahatlerinde
Firmalara Uygulanan Yaptırımlar

Adalet Divanı kararı kapsamında
Avrupa’daki geçiş ücreti ve kota
kısıtlamalarının kaldırılması
konusunda ülkemizdeki kamu
kurumlarının ivedilikle harekete
geçmesi gerektiğini aktaran Fatih
Şener, alınan karar çerçevesinde
Macaristan ardından Romanya, İtalya,
Bulgaristan ve Yunanistan ile ivedi
şekilde KUKK toplantısı yapılması
gerektiğini ifade etti. Yine UBAK
sistemi ve ülkemiz taşımacılarına olan
yansımaları ve faydası da bir diğer
gündem maddesi olmuş ve Adalet
Divanı kararı kapsamında UBAK

sisteminin sorgulanması gerektiğini
vurguladı. 

Fatih Şener tarafından gündeme
getirilen bir diğer sorun da, sürücü
vizeleri oldu. Schengen kuralları,
AB’deki haksız uygulamalar, kalış süre
sınırlamaları kapsamında yaşanan
sorunlar ve yine sürücü ihllalleri
çerçevesinde firmalara uygulanan
yaptırımları aktardı.

Köprü ve otoyol geçişlerindeki
10 kat ceza mağduriyeti

UND olarak gündeme getirilen
son konu da köprü ve otoyol
geçişlerinde firmalara kesilen 10 katı
tutarındaki cezaların yarattığı
mağduriyetler olduğunu, yabancı
araçların ihlallerinde kesilen cezaların
halen tahsil edilemediğini ifade eden
Fatih Şener, 10 katı tutarındaki
cezalara sebebiyet veren hükmün
mevzuattan çıkarılması ve yabancı
araçlara dair ceza tahsilatlarının
ivedilikle başlatılması gerektiğini
vurguladı.
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”Türkiye Ulaştırma ve Lojistik Meclisi
Koordinasyon Toplantısı” gerçekleştirildi

Müsteşar Suat Hayri Aka’ya Halim
Mete ve Çetin Nuhoğlu tarafından bir
plaket sunuldu.

Toplantı sonunda katılımcıların sorularını Ulaştırma Müsteşar Yardımcısı Şaban
Atlaş, Gümrük Müsteşar Yardımcısı Remzi Akçin, Karayolu Düzenleme Genel
Müdürü Saim İlçioğlu, Tehlikeli Madde ve Kombine Taşımacılık Düzenleme
Genel Müdürü Cem Murat Yıldırım ve Demiryolu Düzenleme Genel Müdürü
İbrahim Yiğit cevapladı.

UND’den çağrı:

“Yükünüz Kapıkule’de boş yere bekli�yor!”

Fatih
Şener

Avrupa yollarında 

Gümrük Birliği’ne
aykırı vergi ve ücretler

Ulaştırma, Denizcilik ve Haberleşme
Bakanı Ahmet Arslan, AB
Komisyonunun Ulaştırmadan

Sorumlu Üyesi Violeta Bulc, Brüksel'deki
AB Komisyonu binasında düzenlenen
"Türkiye-AB Yüksek Düzeyli Ulaştırma
Diyaloğu" toplantısı sonrası basına
açıklamalarda bulundu. Arslan, toplantıda,
bazı AB üyesi devletlerin Türk karayolu
taşıyıcılarına uyguladığı Gümrük Birliği'ne
aykırı vergi ve ücret uygulamalarından
duyulan rahatsızlığa dikkat çekti. 

Türkiye'nin AB'ye tam üyelik hedefine
bağlılığını sürdürdüğüne dikkati çeken
Arslan, "Türkiye-AB karayolu ve demiryolu
sınır geçişlerinde taşımacılığımızın
etkinliğini azaltan uygulamaları da ele
aldık. Bu çerçevede alınan teknik ve idari
önlemleri görüştük. Türkiye-Bulgaristan
sınırındaki geçişleri iyileştirmek için ortak
bir çalışma grubu oluşturmaya da karar
verdik" dedi.

Bakan Arslan, toplantının en önemli
gündem maddelerinden birinin de
karayolu trafik güvenliği olduğunu, Trafikte
Yüzde 100 Yaşam projesi gibi çeşitli
çalışmalar hakkında görüştüklerini dile
getirdi.

Arslan, Türkiye-AB Kapsamlı Havacılık
Müzakereleri hususunda da görüş
alışverişinde bulunduklarını vurguladı. ■

Ahmet
Arslan

2017 Macaristan Geçiş Belgelerinin
tükenmesi ve Macar tarafından
ilave belge verilmemesi sebebiyle

400’ü aşkın Tır kapıda kaldı.
Macaristan’daki malı bekleyen
ithalatçıların taşımacılara ‘malım
nerede’ sorusunu iletmeleri üzerine
Uluslararası Nakliyeciler Derneği
(UND) İcra Kurulu Başkanı Fatih
Şener, Budapeşte’de Macar
ithalatçılarıyla buluştu. Yaşanan
problemi ithalatçılara anlatan Şener,
“Macar dostlarımıza mallarının nerede
kaldığını açıklamaya geldik. Kapıda
bekleyen 400 aracın yaklaşık 80 tanesi
Macaristan’a yük getiren araç. Geri
kalan 320 tanesi başta Almanya olmak
üzere, İngiltere, Hollanda, Danimarka
gibi ülkelere yük götürmek için
Kapıkule’de bekliyorlar. Macaristan
belge vermediği için yükler kapıda
kaldı” dedi. 

Bu nedenle Macaristan’daki birçok
otomotiv fabrikası mallarını teslim
alamazken, üretimde de aksamalar
meydana geldi. Mağazada raflar,
Türkiye’den gelecek malları bekledi.
Günlerdir Kapıkule’de belge bekleyen
yüzlerce şoför de artık isyan noktasına
geldi. 

Fatih Şener, Macar ekonomisine
zarar veren bu sorunun, Avrupa Adalet
Divanı’nın ‘Türk araçlarından Geçiş
Ücreti alınamaz’ kararının ardından ve
bu karara rağmen yaşanmasına çok
şaşırdıklarını belirtti. ■


